
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ: 
  

Počinjemo s radom kad je u pitanju Treća sjednica Prvog redovnog zasijedanja u 2018. 
godini Skupštine Crne Gore 26. saziva. Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na ovu sjednicu i 
dnevni red predložio saglasno Poslovniku Skupštine i dogovoru u Kolegijumu predsjednika 
Skupštine.  

Prije nego što pređemo na utvrđivanje dnevnog reda, treba da usvojimo zapisnik sa Prve 
sjednice Prvog redovnog zasijedanja u 2018. godini. 

Da li neko od poslanika ima primjedbi na zapisnik? 
 Nema. Hvala vam. 
 Saglasno Poslovniku Skupštine konstatujem da je usvojen zapisnik sa Prve sjednice Prvog 
redovnog zasijedanja Skupštine u 2018. godini. 

Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda. Predlog dnevnog reda imate u sazivu. Da bismo 
utvrdili dnevni red, dozvolite da vas obavijestim o predlogu za dopunu predloženog dnevnog reda. 

Poslanica Marta Šćepanović predložila je da se na dnevni red stavi Mišljenje sa predlogom 
odgovora Ustavnom sudu Crne Gore povodom Rješenja o pokretanju postupka za ocjenu 
ustavnosti odredaba čl. 9a, 9b, čl. 9d st. 2 alineja 3, čl. 9e i 9f i čl. 10 st. 4 i 5 Zakona o porezu na 
nepokretnosti, Službeni list Crne Gore br. 65/01 i Službeni list Crne Gore br. 75/10, 9/15 i 44/17. 

Prelazimo na obrazloženje i izjašnjavanje o predlogu za dopunu predloženog dnevnog 
reda. Predlog poslanice Šćepanović. 

Da li poslanica Šćepanović želi da obrazloži svoj predlog za dopunu? Želi. 
Izvolite. 
 

 
MARTA ŠĆEPANOVIĆ (19.03.18 11:47:34) 

  
 Hvala, predsjedniče. 
 Predložila sam isti iz razloga što smo dobili Rješenje od strane Ustavnog suda kojim je 
pokrenut postupak u ovom predmetu i s obzirom na osnovanost navoda u Rješenju smatramo da 
bi trebalo danas proširiti dnevni red sa Mišljenjem od strane Zakonodavnog odbora u ovom 
konkretnom slučaju koji je pokrenut kod Ustavnog suda. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.03.18 11:47:55) 
 
 Hvala  vam. 
 Da li se neko javlja povodom ovog za riječ? Ne. 
 Stavljam na glasanje predlog poslanice Šćepanović da se na dnevni red stavi Mišljenje sa 
predlogom odgovora Ustavnom sudu Crne Gore povodom Rješenja o pokretanju postupka za 
ocjenu ustavnosti odredaba člana 9a, 9b, člana 9d stav 2 alineja 3, član 9e i 9f i člana 10 stav 4 i 5 
Zakona o porezu na nepokretnosti.  
 Izvolite. 
 Hvala vam. 41 poslanik je glasao, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
konstatujem da je Skupština prihvatila Predlog. 
 Pozivam vas da se izjasnimo o predloženom dnevnom redu u cjelini. 
 Stavljam na glasanje predlog dnevnog reda u cjelini? Izvolite. 
 Hvala vam. 41 poslanik je glasao, svi su glaslai za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih, pa 
objavljujem da je za sjednicu usvojen predloženi dnevi  red iz saziva sa prihvaćenom dopunom.  
 Pozivam službu Skupštine da poslanicima dostavi prečišćeni dnevni red, a mi prelazimo na 
rad po dnevnom redu.  
 Poslanik Đukanović, zahtjev za proceduralnu intervenciju. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (19.03.18 11:49:29) 



 
 Poštovani građani, svjedoci ste da se nastavlja progon Demokratskog fronta i u ime Kluba 
poslanika Demokratskog fronta tražim da se parlamentu obrati Strahinja Bulajić, da pročita jedno 
saopštenje Demokratskog fronta, jer svjedoci ste da ovo što režim planira prema Demokratskom 
frontu izgleda kraja  nema.  
 Zahtijevam od vas da omogućite gospodinu Bulajiću u ime predsjedništva Demokratskog 
fronta i Kluba poslanika da se obrati ovom parlamentu, a i građanima Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.03.18 11:50:06) 
 
 Hvala, poslaniče Đukanoviću. Znate da nije u skladu sa procedurom na takav način, ali ja 
bih dozvolio da bismo što prije prešli na efikasan rad, zaista, kad ste uputili takav zahtjev. 
 Izvolite, poslaniče Bulajiću. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (19.03.18 11:50:25) 
 
 Poštovani građani, 
 Predsjedništvo Demokratske narodne partije i predsjedništvo Demokratskog fronta kao i 
kompletan poslanički Klub Demokratskog fronta razmatrali su aktuelnu kriznu situaciju vezanu za 
poziv Milanu Kneževiću da se sjutra, 20.marta 2018.godine, javi na odsluženje zatvorske kazne. U 
svijetlu činjenice koju je saopštio opozicioni predsjednički kandidat Mladen Bojanić, da u ovom 
momentu kada je opozicija na korak od preuzimanja prve od glavnih poluga vlasti treba izbjeći sve 
situacije koje bi režim mogao da iskoristi u pravcu izazivanja sukoba, kao i unošenja nemira i 
nesigurnosti među građane, odustali smo od planiranih mjera otpora poput zatvaranja poslanika u 
Skupštinu, organizacije protesta i drugih nenasilnih metoda, kako bi dali doprinos stvaranju 
jedinstvenog fronta za rušenje režima.  
 Podsjećamo, Milan Knežević je prvi predsjednik jedne parlamentarne stranke u istoriji Crne 
Gore koji će na osnovu montiranog sudskog procesa biti utamničen u Spuškom zatvoru. Namjera 
je jasna, da se kroz ovaj slučaj hapšenja najhrabrijih i najodlučnijih protivnika režima pokuša 
zaplašiti slobodna Crna Gora i stvoriti lažni utisak kako je svaki vid otpora besmislen. Naravno, to 
je greška koja dolazi na naplatu već 15.aprila, a žrtva Milana Kneževića i drugih slobodnih ljudi koji 
su najviše stradali u procesu oslobađanja Crne Gore ostaće upisana krupnim slovima u istoriji ove 
zemlje. Sigurni smo da će ovaj potez Demokratskog fronta snažno doprinijeti pobjedi Mladena 
Bojanića na predsjedničkim izborima i mi čvrsto vjerujemo u njegovu pobjedu i zato prihvatamo 
njegove procjene da se do pobjede dođe u duhu mirne atmosfere. Osuđujući institucionalni teror 
nad Milanom Kneževićem, kontinuiranu zloupotrebu pravosuđa u obračunu sa Demokratskim 
frontom, duboko smo svjesni da bi bilo kakav vid radikalizovanja političke situacije i pružanja 
otpora hapšenju u ovako izopačenom sistemu predstavljalo željenu situaciju za režim u kojoj bi 
čitavu izbornu kamapnju fokusirali na slučaju našeg otpora policiji i režimu. Mi nemamo dilemu da 
se u ovih godinu i po od takozvanog "državnog udara" Demokratski front i njegovi lideri na svaki 
način pokušavaju predstaviti ekstremima i opasnošću po Crnu Goru, a posebno sada kada se 
optužnica za pokušaj terorizma raspada pred ukupnom crnogorskom javnošću. Zato smo prozreli 
monstruoznu namjeru da u toku izborne kampanje glavna tema bude fokusirana na hapšenje 
Milana Kneževića, kao demonstraciju legitimisanja tobožnje pravne države i policijskog 
represivnog aparata. Time bi se, osim Milanu Kneževiću, nanijela i velika šteta zajedničkom 
opozicionom kandidatu Mladenu Bojaniću pošto Demokratski front ne bi bio u mogućnosti da u 
punom kapacitetu učestvuje u njegovoj pobjedničkoj kampanji, što je uostalom i bio cilj režima. 
Uvjereni smo da smo ovom odlukom dali snažnu podršku našem predsjedničkom kandidatu 
Mladenu Bojaniću i time podržali interes većinske Crne Gore koja želi demokratske promjene, a 
time i sprečavamo režimske strukture da u susret predsjedničkim izborima izmontiraju još jedan 
"državni udar" kako bi obezbijedili pobjedu kandidatu DPS-a. Naš predlog je rezultat odgovornog, 
mudrog i opozicionog premišljanja koje će doprinijeti dodatnoj kompaktnosti relevantnih 
opozicionih snaga i trijumfu predsjedničkog kandidata koga je podržala većina parlamentarne 



opozicije.  
 Pozivamo sve političke aktere kao i sve dobronamjerne građane Crne Gore da prate primjer 
Demokratskog fronta i učine sve što je neophodno kako bismo sačuvali slogu, omogućili Mladenu 
Bojaniću pobjedu i tu pobjedu u konačnom odbranili. 
 Obavještavamo javnost da se poslanici Demokratskog fronta neće vraćati u Skupštinu dok 
je Milan Knažević u zatvoru.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.03.18 11:54:55) 
 
 Hvala vama, poslaniče Bulajiću. 
 Čuli ste saopštenje, naravno žaljenje što neće poslanici nastaviti da prisustvuju sjednici 
Skupštine, a mi prelazimo na Predlog zakona o izmjenama Zakona o Budžetu Crne Gore za 
2018.godinu.  
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su:  Darko Radunović, ministar finansija i Nina Vujošević, 
državna sekretarka u Ministarstvu.  
 Obaviješteni smo da će povodom ove tačke sjednici prisustvovati: Dragica Sekulić, 
ministarka ekonomije, Kenan Hrapović, ministar zdravlja, Dragan Darmanović, generalni direktor 
Direktorata za državni trezor i Tamara Ivković, koordinatorka Odsjeka u Direktoratu za budžet.  
 Izvjestioci odbora su Filip Vuković, Zakonodavnog odbora i Nikola Rakočević Odbora za  
ekonomiju, finansije i budžet. 
 Otvaram pretres. 
 Da li prestavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Želi. 
 Ima riječ ministar Darko Radunović. Izvolite. 
 
 
 DARKO RADUNOVIĆ (19.03.18 11:55:54) 
 
 Poštovani predsjedniče, dame i gospodo poslanici, poštovani građani, 
 Cilje ekonomske politike  Vlade Crne Gore je povećanje životnog standarda građana. U 
pravcu njegovog ostvarivanja  u 2017.godini sprovodene su mjere  ekonomske politike  koje su se 
odnosile  na jačanje fiskalne  stabilnosti  i povećanje  konkurentnosti  ekonomije, odnosno  
ubrzanje ekonomskog rasta.Navedene  mjere sadržane u srednjoročnoj  fiskalnoj strategiji  Vlade 
Crne Gore su dale  veoma dobre rezultate u prethodnoj godini, koji se ogledaju u povećanju  
izvornih prihoda i poboljšanju  kontrole tekućih  rashoda, dovodeći do toga da nakon više godina  
bude  ostvaren  suficit  tekućeg budžeta  u iznosu od 17,9 miliona eura, odnosno 0,4  bruto 
domaćeg proizvoda.  Time je  prethodnu godinu karakterisao  uticaj realizacije  kapitalnog budžeta  
na ukupni  budžetski deficit. Navedene mjere  ekonomske politike  Vlade Crne Gore su između 
ostalog  doprinijele rastu bruto domaćeg  proizvoda  preko 4% u 2017.godini. Takođe  je došlo do 
povećanja  broja zaposlenih  za oko četiri i po  hiljade lica i  istovremeno  je i  povećan stepen  
konkurentnosti  crnogorske ekomije  na svim  referentnim listama i obezbijeđena je  pravednija 
raspodjela socijalnih fondova. U skladu sa  fiskalnom strategijom  mjere fiskalne  politike se 
sprovode i u 2018.godini, a  u funkciji  navedenog je i Zakon o budžetu  za 2018.godinu.  
 Zakon o budžetu za 2018.godinu takođe  počiva na principu  da tekući rashodi  budu  
pokriveni iz izvornih prohoda. Dakle, na deficit budžeta  dominatno utiče  kapitalna potrošnja koja 
je rezultat  realizacije  investicionih projekata od kojih je najvažniji  izgradnje prve  dionice auto-
puta  kao najvažnijeg razvojnog projekta. Ipak, u odnosu  na važeći  Zakon  o budžetu  koji je 
usvojen u decembru  2017.godine, pozitivni trendovi sa kraja prošle  i u toku prva dva  mjeseca  
ove godine uticali su na neophodnost predlaganja njegove izmjene. Jedan od razloga  je 
mogućnost  obezbjeđenja povoljnijeg refinansiranja dijela javnog  duga usljed zadovoljavajućih 
prilika na međunarodnom  tržištu kada je u pitanju  Crna Gora. Razlog predloga  rebalansa je  i 
neophodnost stvaranja pravnih pretpostavki za prijevremeni otkup dijela akcija A2A sa ciljem da 
obezbijedimo  dvotrećinsko vlasništvo Elektoroprivredi Crne Gore. Time se stvaraju  uslovi za 
ubrzani izlazak A2A iz suvlasništva u Elektroprivredi Crne Gore  i otvore vrata  za novo  strateško  



partnerstvo, a da se to negativno ne odrazi na srednjoročne  projekcije  Vlade sadržane u fiskalnoj 
strategiji, već naprotiv, da donese  dodatne prihode budžetu u srednjem roku. 
 Dakle, prvi razlog  rebalansa je činjenica  da su poboljšani  izgledi  kreditnog rejtinga  za 
Crnu Goru u  2017.godini i potvrda  kreditnog rejtinga  od strane agencije ... u martu 2018.godine, 
doprinijeli su  jačanju međunarodne  pozicije Crne Gore u smislu izlaska na  međunarodno 
finansijsko tržište. Tome je dodatno doprinijelo i dobijanje mogućnosti  zaduženja od 250 miliona 
eura, za refinansiranje  dijela javnog  duga sa veoma  povoljnom marginom kamatne stope od 
2,95  uz podršku  garancije  Svjetske banke. 
 Dakle, rebalans je  potreban zbog  prilika da povoljnije  refinansiramo dio javnog duga  
emisijom euro obveznica koje bi omogućile prikupljanje sredstava  u iznosu do 500 miliona eura.  
 Predlogom zakona o izmjenama Zakona o budužetu Crne Gore za 2018.godinu izvorni 
prihodi  povećani su za  57 miliona,  dok su ukupni planirani  izdaci budžeta u odnosu na ... Zakon 
o budžetu  povećani za 82 miliona. Shodno tome,  deficit  budžeta  u odnosu na postojeći plan  se 
povećava  za 25 miliona  i iznosi u nominalnom iznosu 139,14  milona, odnosno 3,16%   
procijenjenog  bruto domaćeg  proizvoda.  Navedeni rast deficita je  predviđen  dominatno zbog 
kupovine djela  akcija za A2A i odnosi se na povećanje imovine  države, a ne na  potrošnju. Za 
ovaj iznos od 25 miliona eura se povećavaju  nedostajuća sredstva koja u Predlogu rebalansa  
sada izose 320 miliona eura. To je, dakle, ukupni  iznos  nedostajućih sredstava za ovu godinu, a 
svako drugo  zaduženje  do limita od 440 odnosno do 500 miliona eura  može, a ne mora da  se 
desi, jer se ne odnosi na nedostajuća sredstva. Iznos limita zaduženja od 440 miliona eura 
obuhvata  predviđeni kreditni aranžman u  iznosu od 250 miliona eura, sa garancijom  Svjetske 
banke,  kao i finansiranje projekta auto-puta  u iznosu od 190 miliona eura. Iznos od 500 miliona 
eura se odnosi na emisiju euro obveznica koje će se koristiti za potrebe refinansiranja, otkupa 
državnog duga , troškove refinansiranja  otkupa i stvaranja rezervi. 
 Ovo želim posebno  da apostrofiram. Predloženo povećavanje limita zaduženja sa 
planiranih 296 na 440 miliona eura, odnosno  sa 400 na 500 miliona  eura u odnosu na plan u 
važećem Zakonu o budžetu odnosi se dominatno na stvaranje preduslova za obezbjeđenje  
povoljnijih sredstava  za refinansiranje  dijela javnog duga koji dospijeva u periodu 2019 - 2021. 
godine, odnosno za ... ročnosti dijela  duga koji dospijeva  u tom periodu. Time bi se  rasporedili 
iznosi obaveza po euro bodovima koji dospijevaju naredne tri godine, na više godina  i 
istovremeno  obezbijedila povoljnija kamata u  odnosu na  postojeću.  
 Konkretnije, Predlogom zakona o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2018.godinu  
primici u iznosu od 2.086.000.000 raspoređuju se na: tekući budžet  932,75 miliona, rezerve 
13,057 miliona, budžet državnih fondova 660,8, kapitalni  budžet 291,7, transakcija  finansijskih  
izdataka 181,74. Na prihodnoj strani povećani su prihodi od poreza na dodatu vrijednost za deset 
miliona, porez na dobit za dva miliona i porez na međunarodnu trgovinu i transakcije za 1,6 
miliona. Dok je prihod od poreza na nepokretnosti predviđen niži za 1,6 miliona, porez na dohodak 
je niži za 13 miliona, dok se doprinosi za penzijsko i invalidsko  osiguranje povećavaju za 11 
miliona. Rebalansom se očekuje  povećanje prihoda  od donacija za  četiri miliona i prihoda od  
kapitala za 43 miliona. Na rashodnoj strani u tekućem budžetu  planiran je iznos  do 70 miliona za 
otkup dijela akcija Elektroprivrede  Crne Gore, zatim od  strane  države  6,5 miliona  za dospjele 
obaveze nacionalnog avioprevoznika Montenegro airlines za cetiri miliona i  Crnogorske plovidbe 
2,5 miliona, 500 hiljada za  promotivne aktivnosti  Nacionalne turističke  organizacije, kao i četiri 
miliona  za sprovođenje  reforme javne uprave. Kapitalni budžet sa ciljem podrške  zdravstvu  
uvećan je za jedan milion, za gradnju klinike za mentalno zdravlje Kliničko-bolničkog  Centra Crne 
Gore.  
 Poštovane dame i gospodo  poslanici, predložene izmjene Zakona o budžetu za 2018. 
godinu  su u funkciji daljeg jačanja  stabilnosti javnih finansija u skladu sa  fiskalnom strategijom  
Vlade, odnosno ostvarivanja suficita  budžeta u 2020. i svođenja javnog duga  na ispod 60 
procenata  bruto domaćeg proizvoda  u istoj toj godini. Rebalans je  istovremeno u funkciji 
povećanja konkuretnosti, veće podrške obrazovanju, zdravstvu, nauci, poljoprivredi, adekvatnoj  
socijalnoj  zaštiti, daljem usklađivanju  penzija. Dakle, rebalans se predlaže kao jedan od načina 
koji  treba da  doprinese  da u 2020. godini  istovremeno  imamo završenu  prvu dionicu  auto-
puta,  javni dug smanjen na ispod 60 procenata bruto  dodmaćeg proizvoda  i održiv  ekonomski 
rast koji će  obezbijediti  dalje  približavanje  životnog  standarda  naših građana  onom u  



Evropskoj uniji. Zahvaljujem  na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.03.18 12:04:59) 
 
 Hvala vam, ministre. 
 Da li izvjestioci odbora žele riječ?  
 Želi poslanik Rakočević. Izvolite. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (19.03.18 12:05:14) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 

Poštovani građani, cijenjene koleginice  i kolege, predlagači  Predloga zakona, 
Odbor za ekonomiju finansije i budžet  je podnio Izvještaj  o razmatranju  Predloga zakona 

o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2018. godinu, pa mi dozvolite da ga pročitam.  
 Odbor je konstatovao da su u odnosu na sredstva planirana  Zakonom o budžetu  Crne 
Gore za 2018.godinu Predlogom zakona o izmjenama Zakona o Budžetu Crne Gore za 2018. 
godinu uvećani izdaci tekućeg budžeta za 81 milion eura, kao i uvećani izdaci kapitalnog budžeta 
za jedan milion eura, dok su izdaci državnih fondova, transakcija finansiranja i rezerve na istom 
nivou, te su ukupni primici planirani u iznosu od 2.086.134.964,15 eura. Takođe, konstatovano je 
da se Vlada može u 2018. godini zadužiti za finansiranje budžeta, servisiranje duga i kapitalnog 
budžeta u bruto iznosu od 440 miliona eura, dok je prvobitni plan bio 296 miliona eura, kao i da se 
može zadužiti za potrebe refinansiranja ili otkupa duga i stvaranje rezerve maksimalno do iznosa 
od 500 miliona eura, što je prethodno bilo planirano na nivou od 400 miliona eura.  
 Na Odboru je ustanovljeno da se Predlogom zakona vrše izmjene tekućeg budžeta za četiri 
potrošačke jedinice, i to kod Ministarstva finansija, Ministarstva saobraćaja i pomorstva, 
Ministarstva održivog razvoja i turizma i Ministarstva javne uprave. Izmjenama budžeta uvećana 
su sredstva Ministarstvu finansija za 70 miliona eura i to za finansiranje privremenog otkupa akcija 
Elektroprivrede Crne Gore A.D. od strane države, Ministarstvu saobraćaja i pomorstva za 6,5 
miliona i to 2,5 miliona eura za plaćanje rate Crnogorske plovidbe kineskoj Exim banci i četiri 
miliona eura za izmirenje obaveza Montenegro airlines. Ministarstvu održivog razvoja i turizma za 
500.000 eura za potrebe Nacionalne turističke organizacije Crne Gore, kao i Ministarstvu javne 
uprave za četiri miliona eura koje će se finansirati iz EU donacija i to za potrebe sprovođenja 
Akcionog plana od 2018. do 2020. godine - Strategija za reformu javne uprave.  
 Odbor je nakon rasprave sa sedam glasova za odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Budžetu Crne Gore za 2018. godinu. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.03.18 12:07:36) 
 
 Hvala vam, poslaniče Rakočeviću.  
 Sada prelazimo na diskusije.  
 Prvi se za riječ javio poslanik Predrag Sekulić. Izvolite, poslaniče Sekuliću. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (19.03.18 12:07:45) 
 
 Hvala vam, gospodine predsjedniče.  
 Uvaženi gospodo ministri sa saradnicima, poštovane kolege,  
 Znam da nije uobičajeno da rebalans budžeta imamo i prije prvog kvartala. Međutim, s 
druge strane cijenim da je dobro što danas raspravljamo o ovom materijalu, iz nekoliko činjenica. 
Prva i osnovna je što već sada imamo planirano više prihoda nego što smo to planirali u decembru 
kada smo usvajali budžet Crne Gore za ovu godinu. Znači, govorimo o primicima koji su veći za 



57 miliona.  
 S druge strane, vjerujem da niko od građana Crne Gore nema ništa protiv ovoga što imamo 
povećanje izdataka za 82 miliona, odnosno kada vidimo koja je to razlika između primitaka i onoga 
što su rashodi za novi iznos od 25 miliona. Ali, krenimo redom da vidimo zašto to Ministarstvo 
finansija predlaže da potrošimo državne pare iz budžeta.   
 Prvo je cifra 70 miliona za otkup dionica Elektroprivrede od kompanije A2A koja je bila 
strateški privatizacioni partner još od 2009. godine. Podsjećanja radi, te 2009. godine je italijanska 
kompanija A2A u platni sistem Crne Gore upumpala negdje oko 400 miliona eura. Ova cifra dobija 
posebno na značaju činjenicom da je tada bila ekonomska kriza negdje na vrhuncu i da je to 
značilo, s jedne strane, dobrog i kvalitetnog partnera za nastavak onoga što su bile reforme unutar 
elektroprivrednog sistema Crne Gore. S druge strane to je značilo, da budemo iskreni, i 
manjinskim akcionarima kojima je podijeljeno negdje oko 100 miliona eura za otkup njihovih 
dionica. Danas to otkupljujemo za 250 miliona. Ne samo ta činjenica nego i činjenica da je negdje 
oko 60 miliona eura uloženo, prije svega, u elektroprenosni sistem Crne Gore, da je danas 
kompanija Elektroprivrede bogatija za više od 150 miliona u odnosu na ono što su imali na računu 
te 2009. godine. Takođe je činjenica da su gubici na mreži, kada je u pitanju električna energija, 
smanjeni s nekih 20% na 14,73% itd.  
 Sve su to benefiti, govorim za građane Crne Gore. Vjerujem da niko neće imati ništa protiv 
da te dionice ponovo vratimo u državno vlasništvo i da za to utrošimo 250 miliona, odnosno u ovoj 
godini 70 miliona eura. Naravno, obaveza je i Vlade i Ministarstva ekonomije da dobijemo novog 
strateškog partnera i da nastojimo da ono što su bili benefiti ili dobri pokazatelji u 
elektroprivrednom sistemu Crne Gore nastavimo i dalje.  
 Takođe, vjerujem da neko neće imati ništa protiv da umjesto da nam garancije padaju s 
jedne strane, a s druge strane država otkupi ono što je u ovom dijelu kreditni dug i za Montenegro 
airlines i za Crnogorsku plovidbu. Za sve one koji su imali prilike da se upoznaju sa stanjem 
Klinike za mentalno zdravlje Kliničkog centra u Podgorici, zaista ovih milion eura ne predstavlja 
trošak, naprotiv, investiciju za ono što je budućnost. Vjerujem da niko od građana Crne Gore 
nema ništa protiv i ovog izdatka.  
 Ono što bih naglasio da je najznačajnije u čitavoj ovoj priči, naravno o zaduživanju ćemo 
govoriti kada bude naredna tačka dnevnog reda, jeste da se ni na koji način ne dovode 
makroekonomski pokazatelji programa ekonomskih reformi. Podsjećam da smo taj program 
ekonomskih reformi koji govori o ovome o čemu je govorio i ministar Radunović, iz prostog razloga 
da podsjetimo na to, a to je nastojanje da spustimo javni dug ispod 60%, znači govorimo o 
kriterijumima iz Mastrihta. Takođe, dozvolite da kažem da je danas u regionu, a rekao bih i šire, u 
Evropskoj uniji malo država koje imaju taj javni dug ispod 60%, znači da ga spustimo ispod 60%. 
S ovim rebalansom se to ne dovodi u pitanje. Naprotiv, rekao bih, činjenicom da će i ove godine 
jednom sjajnom dinamikom izgradnje prioritetne dionice autoputa utrošiti tih 190 miliona, da će to 
dodatno dati mogućnost rasta brutodruštvenog proizvoda u odnosu na ono što je bio i plan iz 
budžeta za 2018. godinu, ono što je i predviđanje Svjetske banke i Međunarodnog monetarnog 
fonda, rekao bih da ćemo to na neki način ne samo nadomjestiti nego ići za neki procenat više.  
 Ne treba zaboraviti da za razliku od prošle godine ove godine imamo nešto povoljniju 
situaciju kada je u pitanju proizvodnja električne energije, govorim prije svega o atmosferskim 
padavinama, tako da vjerujem da će ono što su predviđanja kada govorimo o rastu 
brutodruštvenog proizvoda za naredne dvije godine biti premašeno. Uz to, ne treba zaboraviti da 
Vlada Crne Gore već sada čini napore da se, nakon završetka prve prioritetne dionice, nastavi s 
izgradnjom druge faze autoputa Bar - Boljari. Zato danas razgovaramo o rebalansu budžeta iako 
još nije potrošen ni prvi kvartal. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.03.18 12:12:54) 
 
 Hvala, poslaniče Sekuliću.  
 Za riječ se javio poslanik Aleksandar Damjanović. Izvolite. 
 
 



 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (19.03.18 12:13:02) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući.  
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, ministre sa saradnicima,  
 Da i ja iskažem protest ponukan ovim što je uvaženi kolega Bulajić, u ime kolega iz DF-a, 
na početku iznio i da upozorim, odnosno ukažem da se na ovaj način Crna Gora uvodi u fazu 
destabilizacije. Da ukažem da nije dobro da se ide ka pritvaranju, odnosno hapšenju poslanika i 
da je to nezabilježeno u našoj praksi. Bojim se da će nastavak ovakve politike destabilizovati ovu 
državu i da će nam sva ova priča i ekonomska i bilo koja biti suvišna ukoliko nema svijesti. 
Apelujem na svijest da se ovakve stvari ne rade. 
 Naravno, tu sam zbog građana. Ne oponiram, ali u dijalogu s predstavnicima Vlade da 
direktno pokušam da definišem uzroke i razloge rebalansa koji dolazi svega nešto manje od tri 
mjeseca nakon što je usvojen budžet, u čijem je obrazloženju rečeno da se radi o jednom 
kompaktnom dokumentu koji će držati probu vremena i ta proba vremena je trajala svega dva i po, 
tri mjeseca. Ministar je ovdje iznio nekoliko razloga, pa bih sada želio da pitam koji su suštinski 
razlozi za rebalans, od ovih 70 miliona evra koje izdvajamo od para građana za otkup jednog 
dijela akcija, što ne obezbjeđuje dvotrećinsko vlasništvo, kako je rečeno, ne obezbjeđuje u ovom 
trenutku, do toga da se ovo radi zbog mogućnosti refinansiranja postojećeg duga, odnosno emisije 
obaveznica.  
 Naravno, gospodine ministre, paradigma vašeg izlaganja koje sam pažljivo slušao jeste 
ovako - može, a ne mora da se desi, govoreći o onih 440 miliona ili 250 miliona novih, 
potencijalnog zaduženja za, kako je ovdje definisano, potrebe budžeta servisiranja bužetskih 
potreba, rezerve i sl. Dakle, 250 miliona novih koje će se potrošiti. I vi i ja znamo, da ih ne bismo 
ovdje definisali rebalansom da već nemamo plan potrošnje, odnosno finansiranje nedostajućih 
sredstava u budžetu, ovih 500 miliona refinansiranja vidjećemo pod kojim uslovima i je li to dobar 
posao, nadam se da jeste, ukoliko se ide u takav posao.  
 Nekoliko stvari koje su ostale nejasne, dakle pominjete ovdje povećanje izvornih prihoda, 
pričao sam o tome da su prihodi stalno potcijenjeni zbog sive ekonomije i tu treba tražiti 
mogućnost za oporavak javnih finansija u Crnoj Gori, a ne na spuštanju ili snižavanju nekih 
rashodnih stavki. Vidjeli smo da nema u ovom rebalansu pokušaja da se unaprijede neka socijalna 
davanja, čak nema ni pokušaja da se  izvrši ono što zaključci ovog doma, odnosno parlamentarne 
većine kada je usvajan Budžet, ali ima zato pravljenja prostora za nova enormna zaduženja i 
nijesu samo ova zaduženja gospodine ministre koja ste pomenuli. Mi već imamo definisano 
predlogom odnosno Zakonom o budžetu još nekih 160 miliona evra takozvanih projektnih 
zajmova, mi već imamo cifru koja je na nivou od 15% izdatih garancija. Sada izdajemo garancije 
20 miliona evra ovim predlogom za Lušticu, za privatnog partnera, za obaveze države, iako sam 
skeptik prema onome što je taj partner uradio tamo, a zajedno smo ovdje govorili o tom projektu i 
sedam miliona naravno  unedogled za željezničku infrastrukturu. I taj iznos garancija koje su 
trenutno date i iznos postojećeg duga i dug koji će biti na kraju 2018. godine jasno govori u kojoj je 
zoni Crna Gora i lijepo je to da mi otkupimo akcije nakon, evo osam ili devet godina kada smo 
uslovno rečeno prodali pola Elektroprivrede italijanskom partneru. Niko se više i ne sjeća kako je 
taj novac država utrošila, odnosno kako su utrošili novac fondovi, recimo, koji su to iskoristili da  
isisaju tu imovinu potpuno i da uslovno rečeno centa ne vrate u privred. Sada govorimo o potrebi 
da vratimo vlasništvo. Ja sam za vlasnitšvo državno, naravno, u Elektroprivredi, ja sam za  
dvotrećinsko vlasništvo, ja sam za ozbiljnog stranog partnera, ali ovaj način kako se sada radi? 
Šta je to novo što danas radimo rebalansom a da nijesmo znali prije dva i po mjeseca - ovih 70 
miliona evra? Tražili smo partnera pa ga nijesmo našli, nijesmo znali ... da emitujemo obveznice 
pa smo se odjedanput sjetili u dva mjeseca da pripremimo tu emisiju kako bi refinansirali dug. Šta 
se to novo desilo? Da, desilo se ovih 70 miliona evra, jer neki plan nije zaokružen. Bilo bi ijepo da 
znamo koji su ovo prihodi 43 miliona od kapitala, jer oni dominanto definišu povećanje tih prihoda 
budžeta bez ovog novog zaduženja, pa da govorimo o realnim temama, da govorimo o tome šta 
se to planira i šta ovoj državi treba,  pa još novih 250 miliona evra, kako vi, ministre, kažete da 
može a ne mora da se desi - novog zaduženja. Da vidimo o čemu se radi. Ne bih ulazio 
pojedinačno u stavke na rashodnoj strani, ali ne uliva povjerenje da Vlada Crne Gore koja maltene 
godinu dana priprema budžet, od marta protekle godine do decembra, i on se ovdje raspravljao i 



donio se, da nakon svega dva i po mjeseca sa ovako motivisanim razlozima ide u rebalans i da 
nam se ovako  benevolentno ovdje saopštava - eto, možda ćemo se zadužiti, možda nećemo u 
jednom šturom obrazloženju gdje se ne daje, uslovno rečeno,  ni šta su prihodi od kapitala. Ja 
znam, ali hoću da ih ministar ovdje javno kaže. Već zaduženu Crnu Goru još više zadužujemo, 
čak i za neke stvari  za koje zaista ne vidim potrebe.  
 Prihodna strana, ministre, je potcijenjena, to govorim stalno. Nivo sive ekonomije je 
ogroman, da ne ulazim u tržište cigareta i tako dalje, nema ključnih reformi vezanih za smanjenje 
doprinosa, rasterećenje privrede, legalizaciju rada na crno i na sivo. Tu su desetine i desetine 
miliona ... koje Crna Gora može da crpi iz svojih rezervi, a ne da zadužujemo i ovu sadašnju i 
naredne generacije i da onako lagano pretrčavamo preko novih. Formalno, ja znam da to nije 
tako, gotovo milijardu evra koje se omogućavaju ovim rebalansom da se ova država zaduži za 
godinu. Hvala. 
 
 
 PREDSJENIK IVAN BRAJOVIĆ (19.03.18 12:19:26) 
 
 Hvala vam, poslaniče Damjanoviću. 
 Za riječ se javio poslanik Petar Ivanović, a neka se pripremi poslanica Ana Nikolić. 
 Izvolite, poslaniče Ivanoviću. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (19.03.18 12:19:36) 
 
 Hvala vam.  
 Poštovani građani, uvaženi predsjedavajući, kolege poslanici, poštovani ministre sa 
saradnicima, 
 U svojoj diskusiji želim da se osvrnem na tri pitanja. 
 Prvo, Skupština Crne Gore nije zadužena za vođenje ekonomske politike. Vođenje 
ekonomske politike je u nadležnosti Vlade Crne Gore. Skupština ima ulogu kontrolnog 
mehanizma, drugih riječima Skupština je tu da bismo svi zajedno, pozicija i opozicija, provjerili da 
li su predlozi Vlade u skladu sa prethodno donijetim dokumentima, u ovom slučaju sa fiskalnom 
strategijom, usvojenim zakonima i  pravnim sistemom Crne Gore.  
 Žao mi je što predstavnici opozicije ne učestvuju danas u raspravi oko jednog veoma 
važnog dokumenta, naravno time ne umanjujem značaj koji će sigurno dati poslanik Damjanović. 
 Budžet za 2018.godinu planiran je u skladu sa usvojenom fiskalnom strategijom.  Da li to 
znači da je budžet napravljen tako da  se dopada svakom poslaniku, svakoj partiji ili svakom 
građaninu Crne Gore? Naravno da ne. Zato i postoji odgovornost Vlade za vođenje ekonomske 
politike. Procjena Vlade je bila da je potrebno ići u tri pravca.  Prvo, jačati konkurentnost iz oblasti 
obrazovanja, nauke, poljoprivrede i zdravstva. Drugo, izdvojiti više sredstava za kapitalne projekte 
i treće, redovno usklađivati penzije i socijalna davanja u cilju unapređenja životnog standarda 
građana Crne Gore. Vodeći računa o navedena tri cilja koncipiran je budžet za 2018.godinu koji 
smo usvojili u Skupštini u decembru prošle godine. 
 Drugo pitanje. Zakonom o budžetu predviđena su nedostajuća sredstva u iznosu od 296 
miliona eura. Sada je pred nama Predlog rebalansa, kojim se predviđa uvećanje nedostajućih 
sredstava za 25 miliona. To znači da je umjesto prvobitno planiranih 295 sada evidentirano da 
nedostaje 320 miliona eura. Za ovih 25 miliona uvećava se deficit, ali kako je nastalo povećanje 
ovih 25 miliona?  
 Izvorni prihodi su uvećani za 57 miliona eura, tako smatraju predstavnici Vlade i resornog 
ministarstva, dok su rashodi povećani za 82 miliona. Koliko sada iznosi budžetski deficit? 
Planirano je da u odnosu na GDP koji se očekuje 2018. godine, budžetski deficit bude 3,16% ili u 
apsolutnom iznosu 139,14 miliona eura.  
 Predloženim izmjenama Crna Gora se polako primiče kriterijumima iz Mastrihta koji se 
odnose na deficit tekućeg budžeta. Ovaj standard iznosi 3%, po završetku ove godine očekivanja 
su da budžetski deficit bude nagdje oko 3,1%. 
 Šta je namjena povećanih rashoda od 82 miliona? Čuli ste, ali dopustite mi da ponovim, do 



70 miliona eura planriano je za otkup dijela akcija Elektroprivrede Crne Gore od strane države, 6,5 
miliona eura planirano je za dospjele obaveze za Crnogorsku plovidbu i nacioanlnog 
avioprevoznika, 500.000 eura planirano je za promotivne aktivnosti Nacionalne turističke 
organizacije, četiri miliona eura za sprovođenje reforme javne uprave, dok se kapitalni budžet 
povećava za jedan miliona eura za gradnju klinike za mentalno zdravlje u okrivu Kliničko- 
bolničkog centra Crne Gore. 
 Poslanik Damjanović je pitao šta to nismo znali prilikom usvajanja budžeta u decembru 
2017.godine. Nismo znali tada da će Svjetska banka odobriti dodatno zaduženje od 250 miliona 
eura na osnovu garancija koje je dao. To nije baš tako mala nepoznanica, zato mi dopustite  da 
pređem na treće pitanje u svojem izlaganju. 
 Treće pitanje. Granice zaduženja bile su 296 miliona eura, sada se povećavaju na 440. Od 
ovih 440, 250 se odnosi upravo na pomenuti aranžman sa Svjetskom bankom, dok se preostalih 
190 odnosi na kreditno zaduženje za izgranju auto-puta. 
 Pored navedenog, Predlogom izmjena budžeta Vlada se umjesto do 400 miliona eura, kako 
je to bilo utvrđeno Zakonom o budžetu, sada može zadužiti do 500 miliona eura. Da li je ovo 
dodatno zaduženje? Ovo nije dodatno zaduženje. Ovdje je riječ o refinansiranju već postojećih 
kredita. Zašto bi se Vlada dodatno zadužila da bi vratila dio duga? Zbog toga što se dodatno može 
zadužiti po povoljnijim uslovima i vratiti dio duga koji je uzet po manje povoljnim uslovima u 
odnosu na danas. Kako mi znamo da su danas bolji uslovi zaduženja? Pa znamo vrlo 
jednostavno, jer je kamatna stopa  na budžetska zaduženja države Cnre Gore u odnosu na rejting 
koji je dobila Crna Gora manja, imajući u vidu kakva je bila u momentu preuzimanja  ovih dugova. 
Dakle, praktično, Vlada radi ono što bi svaki građanin Crne Gore, svaka firma u Crnoj Gori, svaki 
dobar domaćin uradio, a to je da dio dugova koji ima sa većom kamatnom stopom zamijeni sa 
dijelom duga po nižoj kamatnoj stopi. 
 Ono što je za mene jako bitno jeste da se na taj način polako primičemo i drugom 
kriterijumu iz Mastrihta, da ukupan deficit bude do 60%. Dakle, sa prvim primičemo se na 3,1%, sa 
drugim dolazimo do kraja ove godine do granice od 60%, a kao što je neko od ranijih govornika 
kazao, to baš i nije nešto čime se mogu pohvaliti brojne članice Evropske unije danas. 
 Kada je u pitanju treći kriterijum iz Mastrihta, to je stopa inflacije, taj kriterijum Crna Gora 
već ispunjava. 
 Na kraju, dopustite da završim na sljedeći način. 
 Značajan dio sredstava o kojem mi raspravljamo danas nije namijenjen potrošnji, on je 
namijenjen investicijama i to je dobro. I drugo, pored onoga kako mi gledamo na našu državu, na 
stanje u ekonomiji, mene ipak mnogo više brine ili raduje kako gleda međunarodna zajednica, 
posebno strani investitor. Kada bi sve ono što često čujemo  u crnogorskom parlamentu zaista bilo 
tako, ja bih se onda zapitao šta u Crnoj Gori radi jedan jedini strani investitor, ali složićemo se da 
to nije baš onako kako predstavnici opozicije žele da prikažu i zbog toga mi je žao što danas nisu 
u parlamentu i što sam upravo zbog te činjenice malo i modifikovao svoju diskusiju, jer sam 
očekivao da ćemo imati jednu živu polemiku koja će ukrstiti argumentaciju sa jedne i sa druge 
strane o tome kakva je namjena ovih sredstava. Jedno je kada se sredstva dijele za potrošnju, a 
drugo je kada sredstva idu u investicije. Hvala vam uz izvinjenje za prekoračenje vremena. 
 
 
 PREDŚEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.03.18 12:26:01) 
 
 Hvala vama, poslaniče Ivanoviću.  
 Naravno da svi dijelimo to žaljenje zbog odluke opozicionih poslanika da napuste sjednicu, 
sigurno da bi bila dinamičnija rasprava.  
 Riječ ima poslanica Ana Nikolić, a za diskusiju neka se pripremi Ervin Ibrahimović. 
 Izvolite, poslanice Nikolić. 
 
 
 ANA NIKOLIĆ (19.03.18 12:26:20) 
 
 Hvala predsjedniče. 



 Uvaženi predsjedniče, drage kolege i koleginice poslanici i poslanice, ministri sa 
saradnicima, građani Crne Gore, 
 Mislila sam da odustanem od svoje diskusije s obzirom da posle poslanika Ivanovića biću u 
prilici da se siguno ponovim u svojoj diskusiji, tim prije što s druge strane nemamo kolege iz DF-a 
da bismo ukrstili svoje argumente, ali evo, trudiću se da barem te cifre koje pominjemo sada ja ne 
pominjem, nego jednu pozitivnu tezu rebalansa ovog budžeta kako je ja vidim.  
 Razlozi za predlaganje rebalansa budžeta u 2018.godini su višestruki. Prvoj grupi pripadaju 
oni razlozi koji utiču na povećanje prihoda. Šta je to što je dovelo u 2017. godini i prvom 
dvomjesječu 2018. godine da je pozitivno i da dovede do povećanja prihoda? To su dobri 
ekonomski rezultati ostvareni u 2017.godini, a to znači da je implementacija srednjoročne fiskalne 
strategije omogućila solidan rast budžetskih prihoda, stavila pod kontrolu kompletne rashode, 
potpuno obezbijedila pokriće tekuće potrošnje iz tekućih priohoda onako kako treba, ciljanom 
ostvarenju samog deficita koji je isključivo se odnosio na kapitalni budžet, odnosno na izgradnju 
prve dionice auto-puta. 
 Druga grupa razloga za ovo današnje naše razmatranje rebalansa budžeta jesu budžetski 
prihodi koji su težili i koji teže shodno prva dva mjeseca 2018. godine da se i tokom čitave godine 
ostvare. Treće, izvjesno je očekivanje povećanja prihoda od kapitala dividendi privrednih subjekta 
iz energetskog sektora do kraja 2018.godine. Sve su ovo tri gurpe razloga da je došlo do 
povećanja prihoda u budžetu, odnosno za potrebu rebalansa budžeta 2018.godine. Drugoj grupi 
propadaju oni razlozi koji su uticali na stvarno povećanje rashoda sa druge strane, kroz povećanu 
potrebu za nedostajućim sredstvima a odnose se na kupuvinu akcija A2A Elektoroprivrede. Dakle, 
predloženim rebalansom ukupan budžet se povećava za 82 milinona u odnosu na važeći budžet 
koji smo usvojili u decembru 2017.godine. 82 miliona čine 57 miliona više ostvarenih izvornih 
prihoda, 57 miliona obuhvata 10 miliona prihoda doprinosa, tu smo vidjeli da je značajno povećan 
trend upravo prihoda od doprinosa koji su čak i izbalansirali jedan mali negativni bilans kod 
poreza. Dalje, to je 43 miliona prihoda od dividende države, od dobiti od Elektroprivrede, i prihod 
od kapitala po osnovu prodaja akcija Rudnika uglja, a o tome će nam i ministar vjerovatno  
dodatno pojasniti. Četiri miliona donacija prva tranša IPA podrške budžetu za reforme javne 
uprave. Sa druge strane, od 82 miliona u prihodnom kontekstu imamo 57 miliona naših prihoda i 
potrebnih 25 miliona nedostajućih kreditnih sredstva za finansiranje budžeta. Zašto? Da bi upravo 
82 miliona potrošili pametno na rashodne strane rješavajući određene aktuelne probleme, 
odnosno izazove koji se nalaze u sektorima gdje su oni primijenjeni. Znači 82 miliona trošimo na  
70 miliona na otkup dijela akcija Elektroprivrede od strane države, kao što smo čuli da bi se na taj 
način otplatile dvije rate od po 35 miliona i postiglo dvotrećinsko vlasništvo države u 
Elektroprivredi ili eventualno omogućio jedan kvalitetan pristup novom akcionaru. Dalje, šest i po 
miliona za dospjele obaveze nacionalnog avioprevoznika i Crnogorske plovidbe za njihovo 
pozitivno rješavanje u susret ozdravljenja, odnosno u susret oporavka tih preduzeća, a u 
kontekstu dočekivanja spremne turističke sezone ove godine. Četiri miliona donacija IPA fondova 
za sprovođenje aktivnosti koje su definisane strategijom za reformu javne uprave, pola miliona za 
promotivne aktivnosti Nacionalne turističke organizacije i milion kapitalnih izdataka za realizaicju 
projekta Klinike za mentalno zdravlje.   
 Prema tome, predloženim rebalansom budžeta 82 miliona novih rashoda pokriveni su sa 57 
miliona više ostvarenih izvora, izvornih prihoda, i 25 miliona nedostajućih sredstava, što 
predstavlja povećanje deficita budžeta u odnosu na važeći Zakon o budžetu. Prevashodno se 
potkrio. otkup akcija A2A. Otkupom akcija stvoriće se ne samo dvotrećinsko vlasništvo države u 
Elektroprivredi već će se stvoriti uslovi za daljim ostvarenjem prihoda u budžetu po osnovu 
dividendi od Elektroprivrede koje ćemo očekivati.  
 Na kraju, postoji treća grupa razloga koji su doveli do rebalansa budžeta, jer su dinamična 
situacija na međunarodnom finansijskom tržištu, povoljna kamatna stopa, kao i bolji kreditni rejting 
Crne Gore prošle godine doveli da se mogu povećavati limiti definisanog povećanja i zaduženja 
važećim Zakonom o budžetu, što znači da smo članom 10 povećali zaduženja od 400 na 500 
miliona, to je dodatno zaduženje od 100 miliona eura u odnosu na vežeći zakon i tih navedenih 
100 miliona biće iskorišćeno za finansiranje dijela postojećeg javnog duga po povoljnim 
kamatama. Isto tako, izmjenom člana 11 iz važećeg Zakona predviđeno je povećanje mogućnosti 
zaduženja za finansiranje budžeta, otplate duga i stvaranje rezervi sa 106 miliona na 250 miliona, 



dodatnih 144, zbog toga što se Crnoj Gori ukazala prilika da tih 250 miliona omogući zaduženje po 
kamatnoj stopi od 2,95 po osnovu garancije Svjetske banke, što definitivno ne treba propustiti i 
treba iskoristiti. Dugim riječima, radi se o konkretnim aktivnostima koje Vlada sprovodi u cilju 
sprovođenja otplate javnog duga koji dospijeva u tom trogodištu, 2019, 2020. i 2021.godine. 
Dakle, rezime, ovim rebalansom budžeta se ostvaruju preduslovi za otkup akcija A2A i knjiženje 
prihoda i rashoda po tom osnovu za podršku rješavanju izazova preduzećima u oblasti avio i 
pomorskog saobraćaja sa ciljem njihovog doprinosa u jačanju konkurentne pozicije Crne Gore i za  
refinansiranje javnog duga i smanjenje pritiska i njegove otplate na javnu funkciju u  periodu 
trogodišje ... 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.03.18 12:33:20) 
 
 Koleginice,oprostite ali morate završiti. 
 
 
 ANA NIKOLIĆ (19.03.18 12:33:25) 
 
 Još jednu rečenicu, predsjedniče. 
 U konačnom, predloženi rebalans predstavlja refleksiju dobrog puta Vlade u upravljanju 
javnim finansijama koji ima za cilj kako smanjenje deficita tako i javnog duga u srednjem roku. 
Zbog toga ćemo Predlog zakona o izmjenama Zakona o Budžetu Crne Gore za 2018.godinu 
podržati. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.03.18 12:33:44) 
 
 Hvala vam. 
 Sada riječ ima poslanik Ervin Ibrahimović, a neka se pripremi poslanica Daliborka Pejović.  
 Izvolite, poslaniče Ibrahimoviću. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (19.03.18 12:33:53) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući. 
 Poštovani predsjedniče sa saradnikom, poštovani ministre sa saradnicima, uvažene 
koleginice i kolege poslanici, dragi građani, poštovana dijasporo, 
 Kako je Vlada Crne Gore utvrdila Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o Budžetu Crne 
Gore za 2018.godinu, naglasivši da su izmjene budžeta uslijedile kao rezultat efikasne naplata 
prihoda i dobrih rezultata ekonomske politike u prethodnoj godini, a sve u cilju jačanja 
makroekonomske stabilnosti, iznosim sljedeće mišljenje.  
 Smatram da Prijedlog zakona ne bi trebalo da je prizvod ishitrenosti, već rezultat 
osmišljenog pristupa, koncepta i strategije stabilizacije javnih finansija koji je Vlada definisala još 
krajem 2016.godine i da je Vlada u stanju da donese odluke kojima se trošak otplate državnog 
duga svodi na polovinu. Mada u situaciji kada se najvećim dijelom oslanjamo na turizam i dijelom 
na poljoprivredu, moram postaviti pitanje da li možemo vratiti dug iz realnih izvora. U prethodnim 
godinama rebalans je obično rađen krajem godine, dok sada imamo situaciju da se u veoma 
kratkom roku radi rebalans. Da li je budžet loše planiran ili je odluka o emisiji obveznica po 
povoljnim uslovima te uštede koje će imati na srednji rok dobra, pokazaće vrijeme. Vjerujem da je 
uslov jeftinije zaduženje države po osnovu emisije obveznica i zato sam saglasan sa rebalansom.  
 Poštovani građani, svima nam je manje - više jasno da su ... krediti bili skupi i da su 
uzimani po lošim uslovim, pa sam saglasan da država vodi računa o tome, odnosno kakvu kamatu 
plaća na postojeća zaduženja. Pretpostavljam i da samo povećanje BDP i akciza nije imalo 
očekivani efekat.  
 Preloženim zakonom izvorni prihodi povećani su za 57 miliona eura, a rashodi za 82 



miliona, te ukupan iznos budžeta iznosi 2,8 mulijardi eura. Shodno tome, deficit budžeta iznosi 
139,14 miliona eura, odnosno 3,16% kroz cijenu bruto domaćeg proizvoda u 2018. godini. 
 Kako je navedeno u odluci Vlade, prihodi od poreza na dodatu vrijednost su povećani za 10 
miliona, poreza na dobit za dva miliona eura, kao i porez na međunarodnu trgovinu i transakcije  
za 1,6 miliona, dok je prihod na porez na nepokretnosti niži za 1,6 miliona. 
 Rebalansom se očekuje povećanje prihoda od donacija za četiri miliona eura i prohoda od 
kapitala za 43 miliona eura. Porez na dohodak je niži za 13 miliona eura, dok se doprinosi za 
penzijsko i invalidsko osiguranje povećavaju za 11 miliona eura.  
 Moram ponoviti zbog važnosti, moje kolege su rekle to, malo o rashodnoj strani. Na 
rashodnoj strani u tekućem budžetu planiran je iznos do 70 miliona za otkup dijela akcija 
Elektroprivrede Crne Gore AD od strane države, 6,5 miliona za dospjele obaveze nacionalnog 
avioprevoznika Montenegro airlinesa i Crnogorske plovidbe, 500 hiljada eura za promotivne 
aktivnosti Nacionalne turističke organizacije kao i četiri miliona za sprovođenje reforme javne 
uprave. Vrlo je važno pomenuti izgradnju klinike za mentalno zdravlje i mnogo toga što će 
povećati životni standard naših građana.  
 Ono što svakako zaokuplja pažnju naših građana je priča oko partnera A2A. Kao što sam 
naveo, Prijedlogom rebalansa definisano je da se obezbijedi 70 miliona eura za otkup akcija koje 
italijanski partner A2A ima u Elektroprivredi Crne Gore. Vlada ukupno treba da obezbijedi 250 
miliona eura da bi isplatila italijanske partnere. Uplatom dvije rate po osnovu put opcija, Vlada će 
biti vlasnik više od 2/3 akcija i imaće punu kontrolu nad Elektroprivredom Crne Gore te vraćanje 
ove značajne institucije pod okrilje države. Stvoriće se pretpostavka da na jedan javan i 
transparentan način pronađemo strateškog partnera, kao što ste i vi rekli, uvaženi ministre. Zbog 
toga otkup dijela akcija A2A predstavlja uvećanje imovine države Crne Gore, a svakako ne dug.  
 Poslanici Bošnjačke stranke će podržati Prejedlog zakona o izmjenama Zakona o budžetu 
Crne Gore za 2018.godinu, jer smatramo da sve mjere koje Vlada preduzima shodno svojoj 
strategiji imaju za cilj smanjenje javnog duga u 2020. godinu na nivou ispod 60% BDP-a i 
strategije u pravcu stabilizacije javnih finansija koju je Vlada definisala još krajem 2016. godine. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 12:38:44) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Ibrahimoviću. 
 Dajem riječ Nikoli Rakočeviću, a da se spremi Momčilo Martinović. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (19.03.18 12:38:52) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Poštovani građani, cijenjeni koleginice i kolege, predlagači Predloga  zakona, 
 Prije svega dozvolite mi da se sa kolegom Ibrahimovićem, ukoliko sam dobro shvatio, ne 
usaglasim sa jednom stvari, a to je da država od povećanja, dakle nakon izmjene i dopune 
Zakona o akcizama, nije imala očekivane efekte po budžet. Kad su akcize u pitanju ja se ne bih 
usaglasio sa tim. Kumulativno gledano, država je u odnosu na prethodni obračunski period, 
komparativni period, imala značajne prihode, veće dakle. Naravno, ako gledamo selektivno po 
određenim akciznim proizvodima saglasan sam potpuno i u tom smislu mislim da će inspekcijski 
poslovi biti ključni izazov u narednom periodu, jer se mora suzbiti određeno sivo tržište koje 
definitivno postoji i koje je imanentno svakoj razvijenoj državi u tom početnom procesu uvođenja 
reformi. Dakle, ono se u kratkom roku aktivira, međutim u drugom roku sa dobrim insepkcijskim 
nadzorom to se može suzbiti i možemo ostvariti očekivane efekte. 
 Dozvolite mi vrlo kratko da kažem da je Vlada na početku svog mandata, rekao bih čak na 
čelu sa ministrom finansija, zacrtala određene ciljeve koji su imali namjeru da konsoliduju javne 
finansije i da učvrste makroekonomsku stabilnost države. Rekao bih da već u prvoj godini 
možemo utvrditi da je Vlada u tome uspjela s obzirom da smo nakon 10 godina imali suficit u 
budžetu, dakle više izvornih prihoda od tekućih rashoda. Dakle, Vlada se naravno zaduživala, 



međutim zaduživala se isključivo radi izgradnje auto-puta. Dakle, 70% je bila veća kapitalna 
potrošnja nego u 2016. godini, to je tačno. Međutim, jasno vam je kakve će implikacije po budžet, 
dakle ekonomske implikacije imati završeni auto-put, ne samo za ravnomjerni razvoj države i 
povezvinje gradova unutar Crne Gore već i za privredu koja će biti prohodnija, brža, samim tim će 
se budžetski prihodi u dugom, ali i u srednjem roku, čim se projekat izgradnje auto-puta završi, 
ostvariti. 
 Sve to je vrlo važno sagledati pred razmatranje ovog predloga zakona jer je vrlo važno da 
znamo koja vlada i vlada sa kakvim dostignućima u trenutnom radu predlaže ovaj rebalans dakle 
izmjenu postojećeg zakona o budžetu. Usaglasićemo se oko toga da je ovo uspješna vlada u 
dijelu sprovođenja finansijske konsolidacije, ukoliko samo, ako ništa drugo, utvrdimo zajednički 
jedan fakat a to je da bilježimo rekordne pozicije na međunarodnom kreditnom tržištu, kao i kod 
renormiranih finansijskih institucija. 
 Rebalansom se utvrđuju nedostajuća sredstva uvećana za 24 miliona, takođe precizirani su 
kreditori, Ministarstvo odbrane, treba nabaviti tri helihoptera za 30 miliona eura i sad je utvrđeno 
precizno koji će kreditor biti određen za tu realizaciju. Takođe, moje koleginice i kolege su ukazale 
šta ovaj rebalans utvrđuje. Ja ću kratko pomenuti da je 250 miliona određeno za otplatu duga, 190 
miliona za finansiranje auto-puta. Takođe imamo još 100 miliona eura više za refinansiranje, dakle 
od prethodnih 400 sada na 500 miliona. Naravno sve to treba sagledavati vrlo pragmatično i ako 
hoćete na primjeru svakog od nas. Dakle, uzimamo jeftinije kredite da bi zatvorili one koji su 
nepovoljniji i prosto svako od nas u porodičnom budžetu, rekao bih, uradio bi  isto. Dakle, ako nam 
pristižu obaveze, kao što nam pristižu po pitanju kredita od 2019. do 2021., mi ćemo ovim 
zaduživanjem taj rok otplate produžiti, a kamatne stope sniziti i na taj način uštedjeti značajna 
sredstva, a ta sredstva koja se uštede će biti investicirana u određene razvojne projekte iz oblasti 
poljoprivrede, socijalne pravde, obrazovanja, kulture itd.  
 Takođe, prihodi su ovim rebalansom uvećani za 57 miliona, a rashodi za 82 miliona. 
Naravno, ovdje je vrlo ključno ... taksativno, samo ako mi dozvolite minut, neću duže. Skoro 90% 
rashoda je opredijeljeno za otkup akcija A2A u Elektroprivredi Crne Gore A.D, 70 miliona. Vrlo je 
važno znati da se na taj način zatvara u ovoj fazi taj ciklus prodaje i sad ponovo kupovine, 
preuzimanja vlasništva nad tim strateškim preduzećem i to je jedan posao koji je u ranijem periodu 
važio za jedan od najuspješnijih, dakle prethodne vlade koja je ostvarila taj posao prodaje, a sad 
mislim da zaslužuje veliku pohvalu ova vlada koja vraća to preduzeće sada pod okrilje države 
Crne Gore. 
 Nema vremena, pa ću danas govoriti, kad bude na dnevnom redu Odluka o zaduživanju, o 
ključnim dosadašnjim dostignućima ove vlade, a mnogo ih je, od rasta BDP-a do mnogih radnih 
mjesta koja su otvorena i naravno prosječne plate koja je rekordna u regionu itd. Ovo je sve vrlo 
važno napomenuti i znati u trenutku kada odlučujemo da damo povjerenje rebalansu budžeta, 
odnosno Vladi, da izglasamo rebalans budžeta ili ne, jer ova vlada je definitivno u dosadašnjem 
periodu, ne samo  po pitanju finansija, govorimo o finansijama, zaslužila da vjerujemo da sve ono 
što propisuju da će biti boljitak u narednom periodu, prihvatimo i da sa tim idemo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 12:45:39) 
 
 Zahvaljujem se poslaniku Rakočeviću. 
 Komentar ima ministrica ekonomije. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (19.03.18 12:45:51) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući. 
 Radi informisanja javnosti želim da pojasnim koja nam je namjera kroz rebalans budžeta i 
kroz ove izmjene koje danas javnost ima da čuje, a po pitanju otkupa akcija A2A koje su trenutno 
u vlasništvu A2A a tiču se Elektroprivrede Crne Gore.  
 Dakle, samim neprodužetkom menadžment prava kompanije A2A stekli su se uslovi da 
kompanija A2A aktivira takozvanuo put opciju i to je uradila 1. jula o.g. i podrazumijeva otkup 



akcija A2A od strane države Crne Gore u sedam jednakih rata u iznosu od 250 miliona.  
 Opet radi pojašnjenja želim da kažem da to znači da svake godine država Crna Gora u 
iznosu od 35,7 miliona eura može da otkupi 5,96%. Samim tim što je  A2A riješila da aktivira put 
opciju, pokazala je da ne želi dalje u saradnji sa državom Crnom Gorom da razvija Elektroprivredu 
i mi smatramo da je bolje za što kraći period završiti sa tim partnerstvom nego čekati sedam 
godina. Namjera nam je da kroz ovaj rebalans budžeta do 70 miliona eura otplatimo te akcije, što 
bi značilo da nam je nemjera da samo kroz  rebalans budžeta isplatimo dvije rate. Prvu ratu i 
najvjerovatnije sedmu ratu uz odgovarajuću diskontnu stopu tj. svođenje te sedme rate na neto 
sadašnju  vrijednost i na taj način uvećamo vlasništvo države Crne Gore u Elektroprivredi na nekih 
69%. Vi znate da odlukama Skupštine akcionara Elektroprivrede u ovom trenutku postoji 51,9 
miliona eura neraspoređene dobiti, u zavisnosti od toga koliko je čije vlasništvo u samoj 
Elektroprivredi vlasnik na toliki procenat  ima pravo od same dividende. Što bi opet značilo da po 
jednoj prostoj računici kad realizujemo otplatu ove dvije rate mi postajemo vlasnici 69 ... imamo u 
tom iznosu pravo na dividendu čime vraćamo minimum jednu ratu iz same dividende 
Elektroprivrede. To je bila moja obaveza da pojasnim. U svakom slučaju kroz ovaj rebalans 
budžeta mi smo stvorili preduslov da sa kompanijom A2A možemo razgovarati o ubrzanju 
realizacije put opcije i na ovaj način mi već sad možemo ući u pregovore o ugovoru, novom 
sporazumu o realizaciji put opcije. Vi znate da s obzirom da je akcionarski ugovor koji je predviđao 
tu put opciju usvojen od strane Skupštine Crne Gore, obaveza nam je i taj budući ugovor da usvoji 
Skupština Crne Gore i ja se nadam da ćemo ubrzo izaći pred javnost i pred Parlament sa tim 
ugovorom vrlo transparentno gdje će se vidjeti da je nama namjera da ono što je predviđeno kao 
otkup za sedam godina skratimo. Namjera nam je da to uradimo u dvije godine, a opet iz razloga 
kako bismo omogućili što bolji razvoj elektroenergetskog sektora u Crnoj Gori. Mislim da smo kroz 
rebalans budžeta i kroz ove dvije rate u ovoj godini iz sredstava budžeta omogućili jedan dobar 
balans između toga što je naša obaveza kroz sami budžet, a što dobijamo time tj. da u ovom 
trenutku na osnovu isplate te dvije rate dobijamo dvotrećinsko vlasništvo što nam omogućava 
puno upravljanje Elektroprivredom, donošenje svih odluka na nivou Skupštine akcinara i bolji 
razvoj i investcije Elektroprivrede, jer na ovaj način ne izvlačimo sredstva iz Elektroprivrede, 
omogućavamo Elektroprivredi da se dalje razvija i da omogućava i investicije u elektroenergetski 
sektor, povećanje bruto nacionalnog dohotka, otvaranje novih radnih mjesta i bolji standard i bolje 
poslovanje Elektroprivrede.  
 Zahvaljujem se. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (19.03.18 12:49:56) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Zahvaljujem, uvažena ministarko na iscrpnom objašnjenju i sada ako je neko imao dilemu 
povodom onoga što je bila Vladina namjera kroz ovaj rebalans, sad tu dileme definitivno nema. 
Ono što sam htio pitati vrlo kratko i nadam se da će predsjedavajući dozvoliti odgovor jeste šta je 
Vladino mišljenje i stav prema uvođenju određenog strateškog partnera u narednoj fazi, koji će 
dalje razvijati pogone Elektroprivrede.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 12:50:35) 
 
 Kako vama odgovara. Izvolite. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (19.03.18 12:50:39) 
 
 ... nakon izlaska A2A kroz jedan transparentan proces objavimo javni poziv i razgovaramo 
sa mogućim strateškim investitorima o tome ko će biti strateški investitor i na koji način će se 
prodaja akcija realizovati, prevashodno će zavisiti o tome šta je namjera, a vezano za investicije.  



 Dakle, bilo kakvo uvođenje novog strateškog investitora u Elektroprivredu će zavisiti od 
njegovih namjera i ispunjenja indikatora o poslovanju Elektroprivrede.  
 Namjera nam je da se u Elektroprivredi u narednom periodu realizuje veliki broj investicija, 
da Elektroprivreda bude nosilac razvoja elektroenergetskog sektora Crne Gore. Naravno, ukoliko 
je to nemoguće realizovati sa strateškim investitorom, sama Elektroprivreda je u mogućnosti da to 
uradi, ali u svakom slučaju smatramo da je bolje to uraditi sa nekom od renomiranih 
elektroenergetskih kompanija. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 12:51:43) 
 
 Hvala. 
 Sljedeći prijavljeni diskutant je Momčilo Martinović, poslije njega Aleksandra Vuković i 
poslanik Orlandić. 
 
 
 MOMČILO MARTINOVIĆ (19.03.18 12:51:57) 
 
 Uvaženi predsjedavajući, poštovane kolege poslanici, uvaženi predstavnici Vlade, 
 Dozvolite mi da u ovom kratkom obraćanju dam određenu retrospektivu aktivnosti koje je 
Vlada  po pitanju i samog tretiranog dokumenta i kroz neka ranija razmatranja i aktivnosti ostvarila 
u 2017.godini. Takođe ću napraviti osvrt na budžet za 2018. godinu i na kraju zaključiti sa 
aktivnostima koje se odnose na rebalans za 2018.godinu. Kao što smo čuli maločas, aktivnosti 
Vlade na ekonomskom planu su bile usmjerene na jačanje fiskalne stabilnosti i stvaranje uslova za 
održiv ekonomski rast i razvoj u dugom roku. U cilju dostizanja ovog cilja Vlada je prije svega, kao 
što smo čuli više puta, donijela fiskalnu strategiju za period  2020. godine, koja je u prvoj godini 
dala određene pozitivne rezultate i određena očekivanja.  
 Kao rezultat adekvatne implementacije mjera fiskalne konsolidacije i povećane ekonomske 
aktivnosti, izvorni prihodi u 2017. godini bili su veći od tekućih rashoda, što je prvi put od 2008. 
godine da crnogorski budžet bilježi suficite tekućeg budžeta u iznosu od 17,9 miliona eura ili 0,4 
BDP. Kapitalna potrošnja u  2017.godini dostigla je iznos od 255,5  miliona i bila je viša za 190,7 
miliona u odnosu na 2016.godinu, usljed intenzivnih radova na auto-putu što znači da se država 
isključivo zaduživala za refinansiranje duga i planiranog finansiranja gradnje auto-puta kao 
najvažnijeg razvojnog projekta naše države Crne Gore.   
 Dakle, rebalansom budžeta za 2018. godinu definisano je da se nedostajuća sredstva  
povećavaju, kao što smo čuli, za 24 miliona eura i da ona iznose 320 miliona u odnosu na Zakon o 
budžetu kada je to bilo predviđeno 296 miliona eura, za navedenih 24 miliona eura je povećan 
deficit u rebalansu u odnosu na plan Zakona o budžetu za 2018. godinu. Istovremeno, rebalansom 
budžeta u dijelu u kojem su izvršene izmjene u pogledu zaduženja predviđa se kreditni aranžman 
u iznosu od 250 miliona eura sa garancijom Svjetske banke kao i finansiranje projekta auto-puta u 
iznosu od 190 miliona eura. Na tom planu zasniva se i povećanje plana refinansiranja postojećeg 
duga od 100 miliona eura koji se sa planiranih 400 miliona Zakona o budžetu za 2018.godinu 
rebalansom povećava za pomenuti iznos u namjeri da se refinansira postojeći dug po što 
povoljnijim uslovima sa dužim periodom otplate i manjom kamatnom stopom. Sredstva koja budu 
ostvarena ovim tranasakcijama koristiće se isključivo za refinansiranje obaveza u srednjoročnom 
periodu čime Vlada pokazuje ozbiljnu namjeru da realizuje politike koje imaju za cilj smanjenje 
javnog duga i deficita, jer će ona na svoj način obezbijediti sredstva za otplatu duga, što će dovesti 
do smanjenja potrebe za zaduženjem u godinama koje su pred nama i godinama koje dolaze, a 
samim tim i dovođenja do duga u okvirima ispod 60% BDP. 
 Predloženim izmjenama Zakona o budžetu za 2018.godinu izvorni prihodi povećani su za 
57 miliona eura, a rashodi za 82 miliona, što ukupan iznos budžeta iznosi dvije milijarde i 86 
miliona. Shodno tome, deficit budžeta iznosi 139,14 miliona odnosno 3,6% procijenjenog BDP u 
2018.godini. Na rashodnoj strani u tekućem budžetu planiran je iznos od 70 miliona, kao što smo 
već čuli, za otkup dijela akcija Elektroprivrede Crne Gore A.D. od strane države. Dalje, 6,5 miliona 
za dospjele obaveze nacionalnog avioprevoznika Montenegro airlines i Crnogorske plovidbe. 



Dalje, 500.000 eura za promotivne aktivnosti Nacionalne turističke organizacije, kao i četiri miliona 
za sprovođenje reforme javne uprave. Sredstvima, kao što smo čuli, za otkup akcija 
Elektroprivrede Crne Gore u skladu s ugovorom vraća se vlasništvo nad ovim važnim 
preduzećem, a istovremeno ostaje otvoren prostor za novog strateškog partnera koji će ulagati u 
razvoj projekata u sektoru energetike. Takođe, ovom odlukom stvaraju se uslovi za poboljšanje 
dostupnosti Crne Gore, što će dovesti više turista i donijeti više novca i građanima Crne Gore, a i 
državi.  
    Ono što je interesantno i što bih iskoristio priliku da pitam ministra zdravlja koji je danas s 
nama, vezano za kapitalni budžet koji je opredijeljen u cilju podrške zdravstvu, koji je uvećan za 
jedan milion eura za gradnju klinike za mentalno zdravlje Kliničko-bolničkog centra Crne Gore, da 
dobijem odgovor kakvi su planovi, kakva je dinamika i kada možemo očekivati realizaciju ovog 
kapitalnog projekta. 
 Da zaključim, na osnovu svega navedenog može se zaključiti da će donošenje ovog 
rebalansa imati pozitivne implikacije na srednjoročni budžetski okvir i uspostavljanje fiskalne 
ravnoteže u 2019. i ono što nam je cilj, dostizanje suficita u 2020. godini. Istovremeno, u srednjem 
roku očekuje se ... strategija 2020. i smanjenje javnog duga ispod 60% u 2020. godini i očuvanje 
makroekonomske stabilnosti, uz dalji rast svih ekonomskih indikatora i ono što je jako bitno, 
jačanja konkurentnosti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 12:57:18) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Martinoviću.  
 Odgovor na postavljeno pitanje ima ministar zdravlja. Izvolite, ministre. 
 
 
 KENAN HRAPOVIĆ (19.03.18 12:57:32) 
 
 Hvala, potpredsjedniče.  
 Uvaženi poslanici, hvala na postavljenom pitanju.  
 Danas je na dnevnom redu Predlog zakona o izmjenama Zakona o budžetu za 2018. 
godinu, koji je kroz kapitalni budžet kada je zdravstveni sistem Crne Gore u pitanju, kao što 
znamo, predvidio uvećanje sredstava u iznosu od jednog miliona opredijeljenih Direkciji javnih 
radova za realizaciju projekta izgradnje klinike za mentalno zdravlje, odnosno klinike za psihijatriju. 
U okviru projekta 818 Izgradnja i rekonstrukcija objekata zdravstva dodaje se projekat izgradnje 
klinike za mentalno zdravlje čija je procijenjena vrijednost oko četiri miliona eura, dok se planira da 
se u ovoj godini utroše sredstva od milion eura.  
 Želim da iskažem ovom prilikom pozitivan odnos Vlade Crne Gore kada je zdravstveni 
sistem u pitanju i značajan iznos sredstava koji se u kontinuitetu izdvaja u cilju podizanja kvaliteta 
zdravstvene zaštite za naše građane. Iskoristio bih priliku da vas upoznam i s dodatnim 
aktivnostima koje realizuje Ministarstvo zdravlja kada je u pitanju izgradnja i klinike za infektivne 
bolesti i klinike za kožne bolesti koje se, takođe, nalaze u parku Petrovića prekoputa Kliničkog 
centra.  
 Kada su klinika za infektivne bolesti i klinika za kožne bolesti u pitanju, podsjetiću da je 
nakon procjenjivačke posjete tima Evropskog centra za kontrolu i prevenciju bolesti u Crnoj Gori, 
opsežnih konsultacija na nacionalnom i međunarodnom nivou, usvojen Tehnički izvještaj o 
procjeni sistema za prevenciju i kontrolu zaraznih bolesti u Crnoj Gori. Navedeni izvještaj 
postavljen je kao osnova pregovaračkog procesa između Crne Gore i Evropske komisije prvo kao 
usklađivanje s pravnom tekovinom Evropske unije u oblasti zaraznih bolesti, a zatim i dostizanju 
zacrtanih standarda na polju nadzora, prijavljivanja, suzbijanja i na kraju liječenja slučajeva 
zaraznih bolesti.  
 Na osnovu Tehničkog izvještaja Institut za javno zdravlje pripremio je i akcioni plan za 
unapređenje sistema za nadzor kao odgovor na zarazne bolesti kojim su definisane aktivnosti 
namijenjene ispunjavanju ... koje sam pomenuo, koje je neophodno ispuniti kao dio pridruživanja 
Crne Gore Evropskoj uniji. Preporuke i aktivnosti definisane u akcionom planu odnose se kako na 



dostizanje neophodnih administrativnih i pravnih okvira tako i na unapređenje tehničkih, 
infrastrukturnih, ali i iskustvenih kapaciteta ustanova i osoblja angažovanog na poslovima 
nadzora, prevencije, suzbijanja i liječenja zaraznih bolesti u državi.  
 Posebnu stavku predstavlja unapređenje uslova na Klinici za infektivne bolesti Kliničkog 
centra Crne Gore koja nakon 60 godina uspješnog rada i dalje ne ispunjava adekvatne 
infrastrukturne zahtjeve, prije svega zbog prirode infektivne patologije, a zatim i zbog obima posla i 
realne opterećenosti klinike.  
 Dalje, vezano za Kliniku za dermatovenerologiju, odnosno Kliniku za kožne bolesti, 
naglašavamo da je u februaru 2012. godine došlo do urušavanja dotrajalog objekta koji više i nije 
za upotrebu, te je Klinika privremeno premeštena u neadekvatan prostor centralne zgrade 
Kliničkog centra. Idejnim rješenjem Kliničkog centra predviđeno je da navedene dvije klinike budu 
smještene u jednom objektu.  
 Kada je klinika za psihijatriju u pitanju, imajući u vidu značaj mentalnog zdravlja, želim da 
istaknem da za svaku državu jedan od strateških ciljeva odnosi se na jačanje prostornih kapaciteta 
za pružanje usluga u oblasti mentalnog zdravlja. Zbog izuzutno lošeg stanja objekta Klinike za 
psihijatriju, izvršeni su radovi na adaptaciji u vrijednosti od 45.000 eura na više organizacionih 
jedinica koje je zaključio Klinički centar Crne Gore februara mjeseca prošle godine, čime su 
poboljšani uslovi za smještaj i liječenje pacijenata. Takođe, ističemo da je uz prethodnu saglasnost 
Vlade Crne Gore početkom ove godine obezbijeđena donacija od strane gospođe Rukako Kosović 
u iznosu od 200.000 dolara za opremanje nove klinike koja će biti izgrađena u okviru Kliničkog 
centra Crne Gore. Idejnim rješenjem Kliničkog centra predviđena je izgradnja novog objekta 
navedene klinike čime će trajno biti riješen problem smještajnog kapaciteta mentalno oboljelih 
pacijenata. 
 Dakle, Ministarstvo zdravlja u saradnji s Kliničkim centrom Crne Gore intenzivno radi na 
realizaciji projekta izgradnje dva objekta za tri klinike Kliničkog centra. To je klinika za infektivne 
bolesti, klinika za kožne bolesti i klinika za psihijatriju, odnosno za mentalno zdravlje.  
 Poseban značaj izgradnje ovih klinika prvenstveno se ogleda u činjenici da klinike 
obezbjeđuju tercijalnu zdravstvenu zaštitu za cijelu Crnu Goru i dodatno sekundarnu zdravstvenu 
zaštitu za gradove Podgorica, Danilovgrad, Kolašin i Cetinje, gdje usluge dobija najmanje jedna 
trećina populacije Crne Gore.  Kakva je postojeća situacija? Rekao sam već, objekti postojećih 
klinika su veoma stari i smješteni su u neadekvatnom prostoru u parku Petrovića, na zemljištu koje 
nije vlasništvo Kliničkog centra Crne Gore, kao ni objekti. U navedenim objektima klinike trenutno 
izuzetno otežano funkcionišu održavajući kvalitet zdravstvenih usluga prvenstveno izuzetnim 
entuzijazmom i ... ovim putem želim istaći. Uz saglasnost Ministarstva zdravlja Klinički centar je 
uradio idejno rješenje projekata za sve navedene tri klinike. U toku je izrada glavnih projekata koji 
će biti gotovi do kraja marta ove godine. Procijenjena vrijednost izgradnje objekata klinike za 
infektivne bolesti i klinike za dermatovenerologiju je četirii i po miliona eura, a kao što smo čuli, 
kroz rebalans budžeta klinike za psihijatriju ukupno četiri miliona eura. U toku su pregovori 
Ministarstva zdravlja s Evropskom unijom koja je iskazala interesovanje da finansira objekat 
klinike za infektivne bolesti i klinike za kožne bolesti. Radi se o bespovratnim sredstvima bez 
učešća države Crne Gore. Takođe, nadamo se da će se pregovori uspješno završiti. Sve 
dosadašnje aktivnosti pokazuju da idemo u pravom smjeru. Da pomenem samo da su sredstva za 
izgradnju klinike za psihijatriju kroz rebalans koji je pomenut, u toku pregovori Ministarstva 
finansija s Evropskom investicionom bankom i nadamo se uspješnom završetku.  
 Dakle, završavam, izgradnjom tri navedene klinike u dva objekta ćemo, ponavljam, podići 
kvalitet pružanja zdravstvene zaštite za naše građane, a takođe na ovaj način jačamo 
infrastrukturne kapacitete zdravstvenih ustanova i tako značajno poboljšavamo radne uslove svih 
zaposlenih zdravstvenih radnika na njihovim radnim mjestima. Zahvaljujem. Izvinjavam se zbog 
prekoračenja. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:04:04) 
 
 Zahvaljujem se ministru Hrapoviću na vrlo preciznim informacijama koje su, siguran sam, 
svima korisne.  



 Kratak komentar ima uvaženi poslanik s Cetinja, gospodin Momčilo Martinović. Izvolite. 
 
 
 MOMČILO MARTINOVIĆ (19.03.18 13:04:17) 
 
 Uvaženi ministre, zahvaljujem puno na informacijama koje su možda izašle iz okvira mog 
interesovanja, ali u svakom slučaju procjenjujemo da su bile vrlo korisne da građani Crne Gore 
čuju ono u okviru infrastrukturnih aktivnosti, poboljšavanje kapaciteta, uslova i samih zdravstvenih 
usluga na nivou Crne Gore će biti na znatno većem nivou u budućem periodu.  
 Ono što me takođe raduje i današnja tema jeste rebalans budžeta, potvrđuje određene 
aktivnosti i kompletno korespondira s vašim planom razvoja zdravstvenog sistema na teritoriji 
Crne Gore. Zadovoljan sam informacijama koje sam dobio od vas, čak i više nego što sam 
očekivao. Pružam vam punu podršku s naših pozicija koliko je to moguće. Nadamo se da će 
građani Crne Gore kroz ova tri kapitalna objekta dobiti i bolje servise i bolje usluge u okviru 
zdravstvenog sistema i da ćemo zdravstveni sistem podići na jedan veći nivo od postojećeg, mada 
on u zadnje vrijeme i bilježi određeni rast kada su zdravstvene usluge u pitanju. Čestitam na 
vašem radu i dajem vam punu podršku. Zahvaljujem puno na komentaru i na iscrpnim 
informacijama koje smo dobili. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:05:30) 
 
 Zahvaljujem gospodinu Martinoviću.  
 Dajem riječ Aleksandri Vuković, a posle toga prvo je poslanik Orlandić, a poslije njega 
poslanik Andrija Popović.  

Izvolite, poslanice. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (19.03.18 13:05:42) 
 
 Uvaženi potpredsjedniče Gvozdenoviću, uvaženi predstavnici i predstavnice Vlade sa 
ministrom i ministrima na čelu, dragi građani i građanke Crne Gore,  
 Ja nijesam ekonomistikinja, utoliko će mi biti teže zboriti o ovome, ali pamtim dobro krilaticu 
kojom smo se vladali još u osnovnoj školi da bez dobre ekonomske baze nema ni duhovne 
nadrgadnje koja je primarna u mom interesovanju. Ipak, prilježno sam pročitala Prijedlog zakona o 
izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2018. godinu i naravno zahvaljujem ministarki Sekulić 
koja nas je uputila na to na koji način će se kretati razvoj Elektroprivrede Crne Gore, posebno 
zaintersovana zbog toga što je njeno sjedište u mome rodnom Nikšiću. 
 Sada ću reći nešto što sam zaključila posebno se baveći ovim sredstvima koja su 
opredijeljena iz fondova Evropske unije jer smatram da upravo se dobar rad Vlade ogleda u tome 
što se u državi stvaraju uslovi u kojima se ta sredstva od Evropske unije na pravi način mogu 
uzimati za prave ciljeve, a naročito u susret našim evropskim integracijama. 
 Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2018. po mome mišljenju 
nema ničega spornog kako možemo čuti i čitati u brojnim izjavama koje su pratile njegovu najavu. 
Naprotiv, motivisan je isključivo racionalnim vođenjem finansijske održivosti kao i razvoja 
ekonomije s obzirom na činjenicu da je politika Vlade u najvećoj mjeri izdefinisana planom budžeta 
za 2018. a to je nastavak rasta ekonomije po najvećoj stopi u regionu i među najvišim u Evropi, 
pored unapređenja kvaliteta života svih građana i građanki. Rebalans budžeta, kao što smo čuli i 
od uvaženih kolega i koleginica, odnosi se na javnu urpavu, tj. s njime se predviđa da se 
Ministarstvu javne uprave poveća budžet za četiri miliona eura, skoro duplo u odnosu na planirani 
iznos, a to znači da su stvoreni uslovi za povlačenje novca iz sektorske budžetske podrške za 
reformu javne uprave koja je od prvorazrednog značaja za napredak naše države na svim 
nivoima. Oblast reforme javne uprave temeljna je kategorija u procesu evropskih integracija za 
vladavinu prava i program ekonomskih reformi a prije i iznad svega funkcionalna javna uprava 
mora biti urađena po mjeri naših građana i građanki.  



 Kao što znamo, realizacija akcionog plana reforme javne uprave za period 2018-2020. 
godine koštaće gotovo 12 miliona eura. Sredstva koja ovom prilikom Ministarstvo javne uprave 
dobija koristiće se prije svega za angažovanje konsultanata i nabavke opreme sa posebnim 
akcentom na uspostavljanje sistema elektronske provjere sposobnosti kandidata, što će naravno 
biti u cilju modernizacije javne uprave, jer više nećemo imati njihovu usmenu provjeru, koja je 
često bila na neki način dubiozna. Takođe istrošiće se za izradu i implementaciju plana 
optimizacije, kao što smo danas čuli od ministarke, i obuku državnih službenika i namještenika, 
kao i obuku sudija i savjetnika u Upravnom sudu o primjeni i pozivanju na proces prakse Evropske 
unije. 
 Ovim planom biće intenzivirane aktivnosti koje se odnose na monitoring primjene Zakona o 
upravnom postupku, mjerenje zadovoljstva građana pruženim uslugama, povećanje broja 
elektronskih usluga, kao i uključivanje jedinica lokalnih samouprava na portal E uprave. Naročito 
naglašavam potrebu da se izgradi digitalni identitet javne uprave, pošto živimo u digitalnom dobu, 
a još se borimo sa balasima papirne birokratije, tonama papira koji otežavaju rad zaposlenih u 
javnoj upravi pa i nas poslanika, a koji koštaju državu onoliko koliko bi na godišnjem nivou po 
uzoru na Estoniju, ušteđela za kompletnu reformu javne uprave.  
 Moderniziacija javne uprave za koju su obezbijeđena sredstva iz prve tranše u iznosu od 
četiri miliona eura, kao direktne budžetske podrške za reformu javne uprave, ima za cilj da se 
eliminiše stajanje u redovima naših servisnih usluga. Ona će prevashodno biti utrošena, to želim 
da podijelim sa građanima i građankama Crne Gore, na program u ONE STOP SHOP jedinstveni 
šalter za sve koji podrazumijeva sistem koji korisnicima usluga državne uprave omogućava da 
svoje potrebe zadovolje na jednome mjestu bez nužnog poznavanja nadležnosti organizacijske 
strukture pojedinih tijela državne uprave. To će u stvari biti jedinstveni kontakt-centar državne 
uprave koji će pojednostaviti komunikaciju sa državnom upravom preko svih raspoloživih 
sredstava, od ličnog susreta korisnika sa zaposlenim na šalteru preko telefonskih razgovora do 
elektronske komunikacije. Naravno, svi smo svjesni da E uprava funkcioniše po načelu 3B - bilo 
kada, bilo đe i bilo što, a to znači da se korisnici u bilo koje vrijeme, za bilo koju potrebu iz bilo 
koga mjesta mogu obratiti urpavi. Stoga je novac utrošen za reformu javne uprave, novac sliven u 
džepove građana. Ovim se prije svega štedi njihovo vrijeme ... novac i izbjegavaju dugi redovi na 
šalterima, što za svakoga od nas predstavlja neugodno i nerijetko stresno iskustvo. Ova 3B bismo 
u tom kontekstu mogli prevesti na sljedeći način - uprava zasnovana na ONE STOP SHOP 
obezbjeđuje bezbjedan, bestresan i brz pristup organima državne i lokalne urpave pa se na taj 
način floskula "uprava po mjeri građana" pretvara u stvarnu sliku našeg budućeg državnog 
aparata. 
 Aktivnosti Vlade na ekonomskom planu usmjerene su na jačanje fiskalne stabilnosti, 
stvaranja uslova za održiv ekonomski rast i razvoj u dugom roku. U cilju dostizanja ovog cilja 
Vlada je i donijela fiskalnu strategiju za period do 2020. godine koja je u prvoj godini primjene dala 
očekivane rezultate, a ovim rebalansom ne da neće biti ugrožen, naprotiv, zadržaće se i služiti za 
održavanje vitalnosti investicione atmosfere u Crnoj Gori. 
 I da ponovim ono što je kolega Rakočević istakao kao najvažnije. Čini mi se nema sumnje 
da je projekat auto-puta najveći crnogorski projekat u 21. stoljeću tako da ... u vezi sa njim i 
finansijskom konsolidacijom nema alternativu. 
 Pošto sam poseban akcenat stavila na rebalans budžeta koji se odnosi na javnu upravu čiji 
rad revnosno pratim, a u toj oblasti očekujem izvanredne rezultate, to mislim da će rebalans 
budžeta doprinijeti unapređenju našeg finansijskog sistema sa jedne, ali i stvaranju sistema 
solidne državne uprave sa druge strane.  
 Potpredsjedniče, molim da me izvinite zbog prekoračenja vremena. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:12:11) 
 
 Hvala. Bilo je korisno za sve. 
 Sljedeći je poslanik Orlandić. Izvolite. 
 
 



 MIĆO ORLANDIĆ (19.03.18 13:12:22) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Poštovanje svima, gospodo ministri, 
 Ja bih odmah u startu rekao da ćemo mi socijaldemokrate podržati ovaj prijedlog rebalansa 
budžeta iz jednog prostog razloga što shvatamo da Vlada traži jednu dodatnu slobodu a time i 
odgovornost da na još bolji način upravlja državnim finansijama i mislim da se to jako dobro vidi iz 
Prijedloga zakona koji je pred nama i mislim da je na nama u Parlamentu da zaista podržđimo ova 
opredjeljenja. Prije svega da je rebalans samo urađen zbog akcija A2A mislim da zaslužuje našu 
podršku iz jednog prostog razloga što ćemo postati dodatno većinski vlasnik u Elektroprivredi i 
nadam se da nam u budućnosti neće padati na pamet da to većinsko vlasništvo pustimo iz ruku jer 
se zaista radi o jednom izuzetnom kolektivu. 
 Sljedeća stvar, takođe posebno interesantna i značajna, jeste to što pored klinike za 
mentalno zdravlje zaokružujemo još tri klinike ovdje u Podgorici, ali isto tako držim da Vlada i 
Ministarstvo zdravlja neće samo razmišljati o Kliničkom centru, klinikama u okviru Kliničkog centra,  
već da će se osvrtati i na stanje objekata i kapaciteta koje imamo, na primjer u opštim bolnicama, 
jer značajan dio njih je, da ne budem grub, neuslovan, pogotovo ako imamo na umu našu Opšu 
bolnicu u Baru koja je zaista u stanju kakvom jeste i zavređuje da se hitno razmišlja o novom 
objektu i novim kapacitetima. Mislim da bi mogao ministar malo se osvrnuti na stanje koje imamo 
kada su i opšte bolnice u pitanju i za svaku je pohvalu da je i budžet Ministarstva zdravlja 
povećan, ako se ja dobro sjećam, ove godine za više od 11 miliona eura. 
 Druga stvar, što se može zamjeriti Prijedlogu rebalansa budžeta što ni u jednoj svojoj stavci 
ne tretira zaključke Skupštine koje smo usvojili prilikom usvajanja budžeta 26. decembra. Mislim 
da bi dobro bilo da ako ministar može da se osvrne kakvo je razmišljanje Vlade i Ministarstva 
finansija kada su zaključci ovog parlamenta, imamo ih ukupno 11, složili smo se prilikom rasprave 
o budžetu da je neophodno raditi na realizaciji tih zaključaka jer oni su proizvod neke naše 
zajedničke parlamentarne inicijative i prioriteta koje bi trebalo realizovati u ovoj godini.  
 Da se vratim na početak. Podržaćemo Prijedlog zakona uz jedno uvjerenje da će se 
dosadašnje odgovorno i namjensko trošenje sredstava u državnom budžetu nastaviti sve do kraja 
godine i da, normalno, ako od nekoga tražimo odgovornost moramo mu dati i slobodu da na 
odgovarajući način upravlja državnim  novcem. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:16:40) 
 
 Hvala, poslaniče Orlandiću. 
 Poslije Andrije Popovića koji sad ima riječ, imamo prijavljene diskutante Danijela Živkovića i 
na kraju Mihaila Anđušića koji ima za cilj da u okviru zadnje diskusije ispred poslaničkog kluba 
objedini i predloži određena rješenja. 
 Izvolite, poslaniče Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (19.03.18 13:17:04) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
poštovani predstavnici Vlade, 
 Na samom početku da izrazim svoje žaljenje što je Demokratski front donio odluku da u 
sljedeća četiri mjeseca ne prisustvuje radu Parlamenta, što će veoma oslabiti parlamentarni rad. 
Takođe izražavam žaljenje zbog upućivanja kolege Kneževića na izdržavanje zatvorske kazne, ali 
neću komentarisati odluke sudske vlasti. 
 Što se tiče samog Predloga budžeta, izmjene budžeta za 2018. godinu uslijedile su kao 
rezultat prilično efikasne naplate prihoda i solidnih rezultata ekonomske politike Vlade u 
prethodnoj godini te jačanja makroekonomske stabilnosti, iako su neobične za prvi kvartal ove 
godine. Vlada je procijenila da ove činjenice uz pozitivan odnos finansijskih tržišta prema Crnoj 



Gori treba iskoristiti za refinansiranje duga po povoljnijim uslovima. Predloženim zakonom izvorni 
prihodi povećani su za 57 miliona eura, rashodi za 82 miliona, shodno tome deficit budžeta iznosi 
139 miliona eura, odnosno 3,16% procijenjenog bruto domaćeg proizvoda u 2018. godini 
prepolovljen je u odnosu na prošlogodišnji deficit. 
 Na rashodnoj strani u tekućem budžetu planiran je iznos 70 miliona za otkup dijela akcija 
Elektroprivrede Crne Gore od strane države. Čuli smo od ministrice Sekulić kako su stvoreni 
preduslovi za ubrzanu realizaciju put opcije iz akcionarskog ugovora države i A2A.  
 Dalje, planirano je 6,5 miliona za dospjele obaveze nacionalnog avioprevoznika 
Montenegro airlines i Crnogorske plovidbe i 500 hiljada eura za promotivne aktivnosti Nacionalne 
turističke organizacije, kao i četiri miliona za sprovođenje reforme javne uprave.  
 Kapitalni budžet sa ciljem podrške zdravstvu uvećan je za milion eura za gradnju klinike za 
mentalno zdravlje Kliničkog centra Crne Gore. Predlogom odluke o zaduživanju Crne Gore za 
2018. godinu definisani su kreditni aranžmani koji se mogu zaključiti u 2018. godini za realizaciju 
projekata, limiti za izdavanje garancija, te limiti ukupnog zaduženja za refinansiranje duga, 
refinansiranje budžeta i stvaranje rezerve. Sve ovo je rezultat prilično osmišljenog pristupa, 
koncepta i strategije stabilizacije javnih finansija koju je Vlada definisala još u decembru 2016. 
godine i da je zahvaljujući ostvarenim rezultatima Vlade u stanju da donese odluku kojima se 
trošak otplate državnog duga svodi na polovinu.  
 Za pokriće svih troškova u tekućoj godini nedostajaće oko 295 miliona eura što je znatno 
manje u odnosu na prošlogodišnjim 455 miliona i to smanjenje je prevashodno zbog toga što će 
nastaviti da se primjenjuju mjere iz sanacionog plana koji je usvojen krajem prošle godine. Te 
mjere koje su veoma nepopularne uključuju od 1. januara ove godine povećanje opšte stope 
poreza na dodatu vrijednost sa 19 na 21%, novo povećanje akciza na cigarete itd. Manje će se 
novca pozajmiti iz razlgoa što je Vlada već ove godine povećala akcize na mineralna ulja i 
cigarete, smanjila plate u javnom sektoru. Povećanje PDV-a uticaće na pad životnog standarda 
stanovništva jer će imati veće račune za struju, vodu, telefon, komunalije, svih namirnica izuzev 
osnovnih na koje se zadržava niža stopa nivoa PDV-a, a veća stopa PDV-a uticaće i na 
poslovanje privrede. Jedino će u povlašćenom položaju biti hoteli sa četiri i više zvjezdica koji će 
plaćati PDV po stopi od 7% na svoje ugostiteljske usluge.  
 Na kraju, ekonomski razvoj kojem Crna Gora teži podrazumijeva diverzifikaciju ekonomije, 
... strukture, otvaranje novih preduzeća, povećanje zaposlenosti, povećanje konkurentnosti po 
osnovu veće inovativnosti i jačanje izvoznih mogućnosti. 
 Liberalna partija će podržati Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 
2018. godinu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:22:37) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Popoviću. 
 Danijel Živković. Izvolite, gospodine Živkoviću. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (19.03.18 13:22:42) 
 
 Hvala, gospodine potpredsjedniče. 
 Uvaženi ministri sa saradnicima, koleginice i kolege poslanici, uvaženi građani, 
 Na dnevnom redu današnje sjednice nalazi se Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o 
budžetu za 2018. godinu. Razlog izmjena Zakona o budžetu je rezultat efikasne naplate prihoda i 
dobrog rada Vlade na kreiranju ekonomske politike. Kako se radi o pozitivnim finansijskim 
parametrima isti je bilo potrebno iskoristiti u svrhu finansiranja duga pod povoljnijim uslovima.  
 Dakle, izmjenama Zakona o budžetu za 2018. godinu ostvariće se  dio cilja ka ostvarivanju 
suficita do 2020. godine, a sve u skladu sa fiskalnom strategijom Vlade Crne Gore.  
 Kada govorimo o efektima fiskalne strategije 2017-2020. vidimo da ona već daje očekivani 
rezultat koji se ogleda u činjenici da se Crna Gora u septembru 2017. godine nalazila u evropskom 
vrhu po realnom rastu BDP-a. Po preliminarnim rezultatima Zavoda za statistiku Crna Gora je 



zabilježila u drugom kvartalu realnu stopu privrednog rasta od 5,1% čime je naša zemlja dospjela 
na petu poziciju u Evropi po stopi rasta. Ovi efekti direktno su uticali da se dugoročni kreditni 
rejting naše zemlje poboljša sa pozicije B1 sa negataivnim na B1 sa stabilnim izgledom. Na ovaj 
način stručnjaci Agencije za kreditni rejting ocijenili su rezultate Vlade Crne Gore na polju 
stabilizacije javnih finansija kao dobre. Predan rad Vlade na realizaciji ključnih razvojnih projekata 
u oblasti turizma, energetike i saobraćajne infrastrukture direktno je uticao na realan rast BDP-a a 
ujedno i na poboljšanje kreditnog rejtinga.  
 U izmjeni Predloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o budžetu planiran je izdatak 
za kupovinu hartija od vrijednosti u iznosu od 70 miliona eura, a za finansiranje privremenog 
otkupa akcija Elektroprivrede Crne Gore AD, čime će država postati vlasnik 2/3 akcija.  
 Da ne bih previše koristio ovu temu, do sada smo mogli da čujemo kako od uvaženog 
ministra tako i od ministarke ekonomije o put opciji izlaska strateškog partnera A2A iz 
Elektroprivrede. Ovim će se jedno od najznačajnijih preduzeća vratiti u vlasništvo države i ujedno 
biće omogućeno da se razgovara sa novim strateškim partnerima sa ciljem još kvalitetnije 
valorizacije energetskog potencijala kojim raspolaže Crna Gora.  
 Iznos od 190 miliona eura biće upotrijebljen za finansiranje projekta auto-puta a o 
benefitima ovog projekta mogli smo da čujemo nešto više na prethodnoj sjednici.  
 U obrazloženju je navedeno da je porez na dohodak niži za 13 miliona eura, dok se 
doprinosi za penzijsko invalidsko osiguranje povećavaju za 11 miliona eura, s obzirom na 
prvenstva naplate shodno Zakonu o reprogaramu poreskih potraživanja. Dakle, Zakon o 
reprogramu poreskih potraživanja ima nesumnjiv značaj koji se ogleda ne samo u povećanju 
naplate dijela prihoda već i u pružanju mogućnosti poreskim dužnicima da izmire svoja dugovanja 
... poslovanju.  

Strateški cilj ekonomske politike Crne Gore je pametan, održiv i inkluzivan rast koji će 
doprinijeti povećanju kvalitetu života svih građana, odnosno smanjivanju razvojnog jaza zemlje u 
odnosu na prosjek Evropske unije. Uz privlačenje direktnih stranih investicija, razvijanjem formi 
privatno-javnog partnerstva, korišćenjem sredstava fondova Evropske unije kroz proces 
integracija, kao i povoljnim kreditnim zaduživanjima kod kredibilnih međunarodnih institucija 
kreiraće se ambijent za ubrzan i snažan ekonomski rast. Recept za uspjeh jeste upravo odnos koji 
Vlada pokazuje, jer se ne radi o proizvoljnim procjenama već o pametnom planiranju koje za cilj 
ima vođenje strabilne ekonomske politike sa pažnjom dobrog domaćina. Siguno je da ima još 
dosta posla kako bi se otklonile prisutne ranjivosti u fiskalnom sektoru, ali je veoma važno 
pomenuti da je bankarski sektor u Crnoj Gori stabilan kao i da je dodatno potrebno raditi na 
smanjenju sive ekonomije i unapređenju poslovnog ambijenta kako bi se kreirala nova radna 
mjesta i podstakla zapošljavanja. Zbog toga ispunjavanje mjera iz fiskalne strategije od krucijalne 
je važnosti kako bi se tržište učinilo atraktivnijim za ulaganje i poslovanje u kontekstu podizanja 
konkurentnosti i krajnjeg cilja ostvarivanja suficita tokom 2020.godine. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:26:54) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću.  
 Dajem riječ, kao što sam najavio, gospodinu Mihailu Anđušiću. Izvolite. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (19.03.18 13:27:02) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući.  
 Uvažene koleginice i kolege, uvaženi predstavnici Vlade, uvaženi ministri sa svojim 
saradnicima, uvaženi građani, 
 Pred nama je Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o budžetu i evo imali smo u toku 
današnje rasprave prilike da čujemo više različitih mišljenja i osvrta na ovu temu i negdje onako po 
difoltu je ovih dana preovladavalo jedno negativno mišljenje koje se godinama u nazad predstavlja 
kada je u pitanju sam ekonomski pojam rebalansa, naravno, od različitih interesnih strana i u ovoj 
diskusiji i generalno na našoj političkoj sceni. Tu negdje smatram da je na samom početku 



potrebno crnogorskoj javnosti i građanima dodatno približiti činjenicu da sam ekonomski pojam 
rebalansa ne mora da znači u nužnoj situaciji da predstavlja, da kažem, negativan kontekst. 
Naprotiv, u ovoj situaciji i današnji Prijedlog izmjene Zakona o budžetu može nam jasno pokazati 
da u ovoj fazi izmjena budžeta, odnosno sam rebalan može da ima pozitivan pokazatelj, odnosno 
u ekonomskim terminima poznat kao pozitivan rebalans.  
 Dakle, prije obrazloženja razloga za izmjenu Zakona o budžetu koji su jasno dati kroz pet 
najznačajnijih članova treba se podsjetiti činjenice da je ekonomska politika Vlade u godini za 
nama nametnula ovakve aktivnosti u ovoj i narednim godinama kada je planirana realizacije 
budžeta u pitanju. Podsjetiću da su aktivnosti Vlade na ekonomskom planu usmjerene na jačanje 
fiskalne stabilnosti i stvaranje uslova za održiv eknomski rast i razvoj u drugom roku. U cilju 
ostvarenja ovog zadatka Vlada je i donijela fiskalnu strategiju za period do 2020.godine koja je 
veće sada, možemo konstatovati, u prvoj godini primjene dala očekivane rezultate. Podsjetiću, 
takođe, na najbitniji pozitivan detalj implementacije ovih mjera i povećanje ekonomske aktivnosti, 
izvorni prihodi u 2017.godini su bili veći od tekućih rashoda što je, podsjetiću, po prvi put od 
2008.godine da crnogorski budžet bilježi suficit tekućeg budžeta u iznosu od oko 18 miliona eura, 
odnosno, 0,4% GDP-a. Naravno, imali smo i povećanje kapitalne potrošnje za oko 190 miliona 
eura više nego u 2016.godini usled intenziviranja radova na autoputu i vrlo je važan detalj da se 
država zaduživala isključivo za refinansiranje duga i planiranje najveće i najvažnije kapitalne 
investicije u istoriji naše države.  
 Dakle, u ekonomskom smislu rezultati u 2017.godini su apsolutno iznad očekivanih. Pored 
svih konsolidacionih mjera makroekonomski ambijent je ostao stabilan i nastavljen je snažan trend 
ekonomskog rasta po stopi od 4,5 % koja je jedna od najvećih u regionu. Ovome je jasno 
doprinijela visoka investiciona aktivnost, još jedna svakako dobra turistička sezona, kao i rast u 
sektorima poljoprivrede, trgovine i saobraćaja. Sve je ovo doprinijelo i rastu povjerenja kod 
međunarodnih finansijskih institucija što se u krajnjem reflektovalo na dobijanju garancija kod 
Svjetske banke. Dobijena je garancija u iznosu od 80 miliona eura, omogućili su zaduživanje po 
izuzetno povoljnim uslovima kojim se obezbjeđuju sredstva za refinansiranje javnog duga u iznosu 
od 250 miliona eura. Tu zaista ne vidim drugu logiku sem logike Vlade koja se vodi jednom 
jednostavnom ekonomskom računicom koja se svodi na zaradu usled refinansiranja kredita po 
povoljnim kreditnim uslovima.  
 Dakle, izmjene Zakona o budžetu inicirane su, kao što sam i naveo, iz dva osnovna 
razloga. Usled povoljnih makroekonomskih indikatora u 2017.godini i usled novonastalih obaveza 
povećanjem izdataka. Pojašnjenja radi, rebalansom budžeta za 2018.godinu definisano je da se 
nedostajuća sredstva povećavaju za 24 miliona i ona iznose 320 miliona u odnosu na planiranih 
296. Takođe, rebalansom u dijelu zaduženja predviđa se i kreditni aranžman po povoljnim 
uslovima sa Svjetskom bankom u iznosu od 250 miliona eura. Takođe, dio sredstava za otkup 
akcija Elektroprivrede u skladu sa ugovorom vraćamo vlasništvo nad ovom važnom državnom 
institucijom, a svakako i otvaramo prostor za novog strateškog partnera. Dakle, nastavlja se 
zacrtani kurs sa pojačanim akcentom na jačanje konkurentnosti u oblasti obrazovanja i nauke, 
poljoprivrede, zdravstva, saobraćaja i pojačanih kapitalnih investicija. Zaista mislim da je ovo 
negdje detalj koji treba dodatno približiti građanima a vezan je za preostala sredstva koja su se 
obezbijedila ovom politikom Vlade i ovim uštedama. Negdje slobodno možemo i .... Glavnog grada  
pojasniti i evo imali smo prilike i danas da čujemo neke od institucija koje su planirane ovim 
preostalim sredstvima da se grade u Glavnom gradu, a ja ću podsjetiti da .... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:32:21) 
 
 Gospodine Anđušiću, Vi imate još tri minuta jer smo rekli da objedinite Vašu diskusiju i po 
članu 97 pravo da u ime kluba date određene komentare, tako da izvolite. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (19.03.18 13:32:31) 
 
 U svakom slučaju, kao što sam i rekao, na primjeru Glavnog grada možemo navesti neke 



od kapitalnih investicija koje najbolje odslikavaju rezultate ovakve politike fiskalne konsolidacije 
Vlade. Svjedoci smo da sam povećani kreditni rejting kod međunarodnih institicija je uticao da  
Glavni grad u kreditnim aranžmanima u ovom slučaju sa KFW bankom kada je u pitanju jedna od 
najvećih investicija, odnosno najveća investicija u istoriji Glavnog grada a to je izrada sistema za 
pročišćavanje otpadnih voda, dobijemo jedan kredit i jedan aranžman koji zaista predstavlja više 
nego povoljne kreditne uslove.  
 Podsjetiću, u toku je realizacija još nekoliko vrlo značajnih kapitalnih investicija na teritoriji 
Glavnog grada, najviše u dijelu saobraćajne infrastrukture. Dakle, sam kreditni aranžman i povoljni 
uslovi u dijelu podignutih kredita koje je Glavni grad realizovao, imamo uskoro otpočinjanje takođe 
veoma velike kapitalne investicije u vidu jugozapadne zaobilaznice koja ima za cilj spajanje 
petrovačke sa cetinjskom magistralom, a već sada u toku imamao realizaciju dva najznačajnija 
saobraćajna bulevara u Podgorici, dakle bulevar u Donjoj Gorici i druga faza zaobilaznice u 
Glubovcima čime se svakako stiču uslovi za dalji privredni i ekonomski razvoj Glavnog grada. 
Sredstva kroz ove transakcije koriste se isključivo za refinansiranje obaveza u srednjem roku, što 
vodi smanjenju javnog duga i deficita i u krajnjem dovođenje duga u okvir  ispod 60% GDP-a.  
 Na kraju, na osnovu svega iznijetog možemo konstatovati da današnje donošenje izmjena 
Zakona o budžetu, dakle rebalans, imaće pozitivne implikacije na državni budžet u srednjem roku i 
uspostaviti finansijsku ravnotežu i dostizanje suficita do 2020.godine, što svakako vodi dodatnom 
privrednom rastu i razvoju i naravno u krajnjem ono što su krajnji ciljevi ove Vlade, to je bolji 
životni standard svakog građanina u Crnoj Gori. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:34:45) 
 
 Hvala, gospodine Anđušiću. 
 Na ovaj način smo završili 11 prijavljenih diskutanata. Završnu riječ ili prije toga može i 
ministar zdravlja da ima komentar, a nakon toga i ministar finansija može da iskoristi pravo na 
završnu riječ. U završnoj riječi imali ste zahtjev poslanika da odgovorite na dio koji je vezan za 
zaključke budžeta, što možete uraditi u završnoj riječi ili naknadno ove nedelje dostaviti u pisanoj 
formi, samo je važno da nas informišete na koji način ćete to da uradite.  
 Prije završne riječi ministar Hrapović ima tri minuta pravo na komentar. Izvolite. 
 
 
 KENAN HRAPOVIĆ (19.03.18 13:35:32) 
 
 Hvala, potpredsjedniče.  
 Na pitanje poslanika Mića Orlandića želio bih da saopštim samo da osim predviđenih 
kapitalnih objekata za izgradnju, Ministarstvo zdravlja pažljivo sagledava sve potrebe cjelokupnog 
zdravstvenog sistema u svakoj opštini, u svakom gradu gdje se pruža zdravstvena zaštita i s tim u 
vezi u skladu sa Zakonom mi smo tražili da nam do 31. marta  sve zdravstvene ustanove dostave 
njihove potrebe kako bi predali kroz objedinjeni zahtjev za kapitalni budžet za 2019. godinu. Mi 
smo to upravo i uradili i u skladu sa tim da saopštim da su zahtjevi koje smo dobili od svih 
zdravstvenih ustanova u Crnoj Gori u iznosu oko 30 miliona eura za kapitalni budžet za izgradnju 
ili rekonstrukciju objekata od primarne, sekundarne do tercijalne zdravstvene zaštite.  
 Što se tiče konkretno Opšte bolnice Bar, menadžment Opšte bolnice Bar je dostavio je 
zahtjev u iznosu od 200 hiljada eura za rekonstrukciju, adaptaciju prijemne ambulante urgentnog 
bloka bolnice Bar. Svakako će to biti jedan od veoma ozbiljno i sadržajno sagledanih zahtjeva i 
naš zahtjev ka Ministarstvu finansija u smislu određivanje ukupne cifre za narednu godinu će biti 
veoma senzitivan u smislu određivanja prioriteta i potreba za svaku zdravstvenu ustanovu na 
cijeloj teritoriji Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:37:09) 
 
 Hvala. 



 Završnu riječ dajem ministru finansija. Izvolite, ministre Radunoviću. 
 
 
 DARKO RADUNOVIĆ (19.03.18 13:37:19) 
 
 Hvala, predsjedavajući. 
 Poštovani poslanici, ja zaista želim svima da se zahvalim i prilično ste mi olakšali posao 
zato što kroz vaše diskusije su objašnjene mnoge stvari koje su ostale, koje možda ja nijesam 
uspio da precizno izrečem  ili koje su ostale nejasne. 
 Samo ću dati komentar, pa ću vam pismeno odgovoriti, ovo je komentar na upit poslanika 
Orlandića. Mi ćemo odgovoriti, sa dužnom pažnjom svaki zaključak Parlamenta ispoštovati u 
skladu sa mogućnostima koje imamo. 
 A vezano za sam ovaj trenutak usvajanja rebalansa samo bih pomenuo možda tri 
momenta. 
 Jedan momenat je da mi ovo nismo morali da radimo i ovo se ne radi iz nužde, ovo se radi 
iz stvaranja uslova da možemo da ono što smo do sad odradili valorizujemo na međunarodnom 
tržištu. To je osnovna poruka zbog čega se ovo sada radi i stvaramo pretpostvke da obaveze koje 
dospijevaju 19, 20. i 21. refinansiramo, ta takozvana krivulja duga, da je stvorimo u jednoj 
horizontalnoj liniji sa dužim rokom, a sa povoljnijim uslovima. 
 Konkretno, ovo što je rečeno oko otkupa akcija A2A doista mislim da je do detalja 
razjašnjeno i to stvara pretpostavke da u srednjem roku budžet Crne Gore bude, po mom 
mišljenju, značajno unaprijeđen i sa značajnim iznosom pojačan.  
 Dakle, ono što mi se čini da želimo da prihvatimo ili jedan dio crnogorske javnosti ne želi da 
prihvati, napravljen je dobar rezultat, mi smo sad u pokušaju da valorizujemo taj dobar rezultat. To 
je osnovna poruka ovog rebalansa budžeta koji smo predložili Parlamentu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:39:38) 
 
 Hvala, ministre. 
 Uvaženi poslanici, na ovaj način smo završili raspravu i pretres povodom Predloga zakona 
o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2018. godinu. 
 Izjasnićemo se naknadno, kao što smo se dogovorili na početku sjednice. 
 Sada prelazimo na sljedeću tačku dnevnog reda, to je Mišljenje sa predlogom odgovora 
Ustavnom sudu Crne Gore povodom Inicijative za ocjenu ustavnosti odredbe člana 1 stav 
2, tačka 2 i člana 18 Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o slobodnom pristupu 
informacijama koji je izašao u Službenom listu broj 30/17. 
 Zahvaljujem se ministrima i njihovim saradnicima. 
 Podsjećam da je Zakonodavni odbor razmotrio Inicijativu za ocjenu ustavnosti odredbe 
člana 1 stav 2, tačka 2 i člana 18 Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o slobodnom pristupu 
informacijama i saglasno članu 205 Poslovnika Skupštine podnio je Skupštini mišljenje, odnosno 
predlog odgovora Ustavnom sudu Crne Gore. 
 Izvjestiteljka Zakonodavnog odbora je poslanica Marta Šćepanović, predsjednica Odbora. 
 Otvaram pretres. 
 Da li poslanica Marta Šćepanović želi riječ? Izvolite, dajem vam riječ. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (19.03.18 13:40:56) 
 
 Hvala vam, potpredsjedniče. 
 Uvažene kolege, poštovani građani,  
 Podsjetiću prije svega da smo već jednom davali predlog mišljenja prema Skupštini za 
Inicijativu koja je takođe bila podnijeta za odredbe  člana 1 stav 2, tačka 2, s tim što smo dobili u 
međuvremenu drugu inicijativu koja je obuhvatila i član 18 Zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o slobodnom pristupu informacijama. Smatramo da je predlog za ocjenu ustavnosti 



navedenog zakona neosnovan prije svega iz razloga što iz citiranih odredbi Ustava koji smo ovdje 
citirali proizilazi da svako ima pravo pristupa informacijama u posjedu državnih organa i 
organizacija koje vrše javna ovlašćenja i da se pravo pristupa informacijama može ograničiti ako je 
to u interesu zaštite života, javnog zdravlja, morala i privatnosti, vođenja krivičnog postupka, 
bezbjednosti, odbrane Crne Gore, spoljne, monetarne i ekonomske politike. 
 Saglasno citiranim odredbama Ustava Crne Gore i Zakonu o slobodnom pristupu 
informacijama je propisano da se odredbe ovog zakona ne primjenjuju na informacije za koje 
postoji obaveza čuvana tajne, u skladu sa zakonom koji uređuje oblast tajnih podataka. Zakonom 
o tajnosti podataka uređena je oblast tajnih podataka. Ovim zakonom je jasno i precizno propisan 
sistem određivanja tajnosti podataka, pristup tajnim podacima, čuvanje, korišćenje, evidencija i 
zaštita tajnih podataka. Zakonom su takođe propisani i uslovi i način određivanja tajnih podataka, 
pri čemu posebno treba istaći da je podnosiocima čiji zahtjev za izdavanje dozvole za pristup 
tajnim podacima, kojima je odbijen zahtjev, obezbijeđena sudska zaštita, odnosno sudska 
kontrola, da li je organ u skladu sa Zakonom označio stepen tajnosti. 
 Članom 27 Zakona o slobodnom pristupu informacijama je propisano da organ vlasti 
rješava o zahtjevu za slobodan pristup informacijama po pravilima opšteg upravnog postupka bez 
sprovođenja usmene rasprave, ako ovim zakonom nije drugačije određeno. 
 Zakon o upravnom postupku, podsjećamo, propisuje postupanje i ovlašćenje prvostepenog 
organa po žalbi i postupanje i ovlašćenje drugostepenog oragana po žalbi. Samim tim i rješavanje 
upravne stvari od  strane prvostepenog organa ili drugostepenog organa.  
 Sa svega naprijed navedenog predlažemo da Ustavni sud ovaj predlog za ocjenu 
ustavnosti odbije kao neosnovan.  
 Predlažemo Skupštini da usvoji ovakvo mišljenje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:43:45) 
 
 Zahvaljujem se predsjednici Zakonodavnog odbora poslanici Šćepanović. 
 Ne vidim zainteresovanih poslanika za diskusije. Konstatujem da smo pretres završili i da 
ćemo se izjasniti kasnije. 
 Sada prelazimo na sljedeću tačku dnevnog reda koja je takođe vezana za isti, da tako 
kažem, predmet, to je vezano za komunikaciju sa Ustavnim sudom, to je Mišljenje sa predlogom 
odgovora Ustavnom sudu Crne Gore povodom Predloga za pokretanje postupka za ocjenu 
ustavnosti članova 15, 16,  17, 18, 19, 20, 21, 22, 24, 25, 26, 28, 29, 32, 36 i 74 Zakona o 
planiranju prostora i izgradnji objekata, koji je izašao u Službenom listu broj 64/17. 
 Podsjećam da je Zakonodavni odbor razmotrio Predlog zakona za pokretanje postupka za 
ocjenu ustavnosti članova od 15 do 32, 36 i 74 Zakona o planiranju prostora i izgradnji objekata i 
podnio Skupštini mišljenje sa Predlogom odgovora Ustavnom sudu Crne Gore. 
 Ovaj materijal je bio predmet izjašnjenja na Zakonodavnom odboru i pozivam izvjestiteljku 
Zakonodavnog odbora Jovanku Laličić da nam da dodatno obrazloženje. 
 Izvolite, poslanice Laličić. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (19.03.18 13:45:19) 
 
 ...da ukratko predstavim mišljenje sa Predlogom odgovora Ustavnom sudu koji je pripremio 
Zakonodavni odbor na sjednici 1. marta, usvojio 1. marta 2018. godine, kao što ste rekli, predloga 
za pokretanje postupka za ocjenu ustavnosti članova 15, 16,  17, 18, 19 do  36 i 74 Zakona o 
planiranju i izgradnji objekata. Smatramo da je Predlog za ocjenu ustavnosti navedenih članova 
zakona neosnovan ... u mišljenju smo pobrojali sve odredbe Ustava koje u ovom konkretnom 
slučaju opravdavaju našu ocjenu, a tim povodom bih samo istakla jednu važnu, a to je da su 
Ustavom opštinama garantovana svojinska ovlašćenja na stvarima u državnoj svojini u skladu sa 
zakonom i garantovano da opština ima svoju imovinu, sopstvene prihode i svoj budžet.   
 Zakonom o potvrđivanju Evropske povelje lokalne samouprave uspostavljeni su principi 
rada i funkcionisanja lokalnih samouprava. Ono što je bitno naglasiti, to je da je članom 4 Zakona 



o potvrđivanju Evropske povelje lokalnoj samoupravi propisano da se osnovna ovlašćenja i 
odgovornosti lokalnih vlasti utvrđuju Ustavom i statutom, da ova odredba ne sprečava prenošenje 
ovlašćenja i odgovornosti na lokalne vlasti za specifične svrhe u skladu sa zakonom i da će javne 
poslove prvenstveno obavljati oni organi vlasti koji su najbliži građanima, ali da prilikom 
prenošenja poslova drugom organu vlasti treba uzeti u obzir obim, prirodu posla i zahtjeve u 
pogledu efikasnosti i specifičnosti.  
 Dakle, ostavljeno je na procjeni svakoj državi potpisnici da Ustavom i zakonom utvrdi koji 
su to poslovi koji su u okviru sopstvene nadležnosti opštine, a koji su to preneseni poslovi, 
odnosno oni poslovi gdje država procjeni da će ih efikasnije i ekonomičnije vršiti lokalna 
samouprava. Ustavom nije garantovano da je oblast uređenja prostora nadležnost opštine niti 
Zakon o potvrđivanju Evropske povolje o lokalnoj samoupravi propisuje da je oblast planiranja i 
uređenja prostora sopstvena nadležnost opština.  
 Zbog unaprijed navedenih razloga smatramo da se odredbama Zakona o planiranju 
prostora i izgradnji objekata narušava sistem lokalne samouprave, pa stoga predlažemo da 
Ustavni sud Crne Gore odbije predlog pet poslanika za ocjenu ustavnosti odredaba Zakona o 
planiranju i izgradnji objekata. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:47:46) 
 
 Zahvaljujem poslanici Laličić.  
 Na ovaj način smo završili pretres povodom ove tačke dnevnog reda o kojoj ćemo se 
izjasniti kasnije.   

Sledeća tačka dnevnog reda je Mišljenje s predlogom odgovora Ustavnom sudu Crne 
Gore povodom inicijative za pokretanje postupka za ocjenu ustavnosti odredbe člana 16 
stav 1 i 2 Zakona o upravnom sporu, koji je izašao u Službenom listu 54, 2016. godine.  

Zakonodavni odbor razmotrio je inicijativu za pokretanje postupka za ocjenu ustavnosti ovih 
članova 26 stav 1 i stav 2 Zakona o upravnom postupku i saglasno članu 205 Poslovnika 
Skupštine Crne Gore podnio Skupštini Mišljenje s Predlogom odgovora Ustavnom sudu Crne 
Gore. Izvjestiteljka Zakonodavnog odbora je Jovanka Laličić.  
 Izvolite, poslanice Laličić. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (19.03.18 13:48:52) 
 
 Hvala. 
 Zakonodavni odbor je donio Mišljenje s predlogom odgovora Ustavnom sudu kada je u 
pitanju inicijativa za pokretanje postupka za ocjenu ustavnosti odredaba člana 26 stav 1 i 2 
Zakona o upravnom sporu. Podnosilac inicijative smatra da odredbe člana 26 stav 1 i 2 Zakona o 
upravnom sporu nijesu u skladu s Ustavom Crne Gore, članom 32 Zakona o parničnom postupku, 
članom 11 stav 1 i članom 278 i 279 i Zakonom o slobodnom pristupu informacijama član 38 stav 
1. 
 Smatramo da nema osnova za prihvatanje podnijete inicijative. Ovo iz razloga što je 
Ustavom Crne Gore propisano da se Zakonom u skladu s Ustavom određuje način osnivanja 
organizacije organa vlasti i postupak pred tim organima ako je to neophodno za njihovo 
funkcionisanje, način ostvarivanja ljudskih prava i sloboda, druga pitanja od interesa za Crnu Goru 
da svako ima pravo na pravično i javno suđenje u razumnom roku pred nezavisnim, nepristrasnim 
i zakonom ustanovljenim sudom. Saglasno navedenim ustavnim određenjima, Zakonom o 
upravnom sporu uređuje se nadležnost, sastav suda i pravila postupka na osnovu kojih sud 
odlučuje o zakonitosti upravnog akta i drugih upravnih aktivnosti u cilju obezbjeđivanja sudske 
zaštite, prava i pravnih interesa pravnih i fizičkih lica i drugih stranaka povrijeđenih postupanjem 
državnih organa, organa državne uprave, organa lokalne samouprave, lokalne uprave, ustanova i 
drugih subjekata koji vrše javna ovlašćenja.  
 U upravnom sporu sud odlučuje o zakonitosti upravnog akta kao i druge upravne aktivnosti 
kojim se utvrđuje ili na drugi način utiče na prava, obaveze i pravne interese fizičkog i pravnog lica 



kada je to zakonom propisano. Zakonom o upravnom sporu određena su pravila sudskog 
postupka za glavne radnje postupka i to uglavnom ukoliko se njima odstupa od pravila propisanih 
Zakonom o parničnom postupku. Članom 4 Zakona o upravnom sporu propisano je da se na 
pitanja postupka u upravnom sporu koja nijesu uređena ovim zakonom shodno primjenjuje zakon 
kojim se uređuje parnični postupak. Ukoliko, pak, Zakon o upravnom sporu nije uredio neko 
pitanje iz postupka o upravnom sporu tada se shodno primjenjuju odredbe Zakona o parničnom 
postupku.  
 Iz navedenog proizilazi da kada Zakon o upravnom sporu uređuje neko pitanje ili neki 
pravni institut koji su ovdje navedeni u ovom mišljenju, isključena je mogućnost shodne primjene 
odgovarajućih odredbi i Zakona o parničnom postupku jer pitanja uređena Zakonom o upravnom 
sporu ne mogu se kombinovati s odredbama parničnog postupka. Stoga, pogrešno je i 
neutemeljeno tumačenje podnosioca inicijative koji se na osnovu člana 4 Zakona o upravnom 
sporu poziva na shodnu primjenu člana 278 i 279 Zakona o parničnom postupku jer je procesna 
radnja odgovora na tužbu regulisana članom 27 Zakona o upravnom sporu.  
 Primjenom osporene odredbe Zakona o upravnom sporu Upravni sud je u ovom slučaju 
obavezan da pozove tužioca da se izjasni da li je naknadno donesenim aktom zadovoljan ili ostaje 
pri tužbi i u kojem obimu, odnosno da li tužbu proširuje na novi akt ostavljajući tužiocu rok od 
osam dana za izjašnjenje. Na taj način tužiocu se daje mogućnost da ako je novim upravnim 
aktom u cjelosti prihvaćeno ono što predstavlja tužbeni zahtjev izjavi da je zadovoljan 
novodonesenim aktom i da povlači tužbu. Kada je u pitanju pravna situacija u kojoj je stranka 
pokrenula spor zbog ćutanje uprave nesporno je da javno pravno organ može naknadno donijeti 
akt i nakon pokretanja upravnog spora. I u ovom slučaju javno pravni organ je dužan da o tome 
obavijesti Upravni sud i da akt dostavi tužiocu i sudu. Dakle, tužiocu se na isti način kao i u 
prethodnom slučaju ostavlja mogućnost izjašnjenja u odnosu na akt koji je javno pravni organ 
donio nakon pokretanja upravnog spora.  
 Prema tome, cilj instituta udovoljavanja tužbenom zahtjevu od strane tuženog za vrijeme 
trajanja upravnog spora upravo jeste povećanje efikasnosti u rješavanju upravnih sporova sa što 
manje troškova uz uvažavanje prava koje strankama pripadaju u postupku, na način što je 
tuženom ostavljena mogućnost da poništi i izmijeni svoje rješenje iz onih razloga iz kojih bi sud 
mogao poništiti takvo rješenje ili da naknadno donesu upravni akt kojim prekida ćutanje uprave 
dok tužilac na taj način ostvaruje pravo na pravično i javno suđenje u razumnom roku, što u 
krajnjem postupak umnogome skraćuje, omogućava stranci da svoje pravo ostvari prije donošenja 
presude Upravnog suda u konkretnoj pravnoj stvari.  
 Iz navedenih razloga odredbe člana 26 stav 1 i 2 Zakona o upravnom sporu su u potpunosti 
u saglasnosti s članom 32 Ustava Crne Gore kojim je propisano da svako ima pravo na pravično i 
javno suđenje u razumnom roku pred nezavisnim, nepristrasnim i zakonom ustanovljenim sudom. 
Na osnovu prethodno navedenog ... da Ustavni sud prihvati inicijativu za pokretanje postupka za 
ocjenu ustavnosti i zakonitosti odredbi člana 26 stav 1 i 2 Zakona o upravnom sporu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:54:06) 
 
 Zahvaljujem poslanici Laličić.  
 Iz ovog opsega mišljenja imamo još jedno Mišljenje s predlogom odgovora. Što se tiče ove 
tačke dnevnog reda, ovim izvještajem Zakonodavnog odbora završili smo pretres.  
 Prelazimo na sledeću tačku dnevnog reda, a to je Mišljenje s predlogom odgovora 
Ustavnom sudu Crne Gore povodom Rješenja o pokretanju postupka za ocjenu 
ustanovnosti članova 9a, 9b, člana 9d stava 2 alineja 3 član 9e i 9f člana 10 stav 4 i 5 
Zakona o porezu na nepokretnosti, koji je izašao u Službenom listu 65 iz 2001. godine, ili 2011. 
godine, Službeni list 75/10 i Službeni list 44/17.  
 Podsjećam da je Zakonodavni odbor razmotrio Rješenje o pokretanju postupka za ocjenu 
ustavnosti odredbi člana 9a, 9b, 9d, 9e i 9f Zakona o porezu na nepokretnosti i, saglasno članu 
205 Poslovnika Skupštine, podnio Skupštini Mišljenje s predlogom odgovora Ustavnom sudu Crne 
Gore. 
 Da li predstavnici Zakonodavnog odbora žele riječ?  



 Poslanica Laličić. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (19.03.18 13:55:30) 
 
 Ovdje ću biti mnogo kraća. Zakonodavni odbor je donio Mišljenje s predlogom odgovora 
Ustavnom sudu. Podsjetiću da je Skupština Crne Gore 25. saziva na sjednici  prvog vanrednog 
zasijedanja donijela Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o porezu na nepokretnosti  2015. 
godine i da je Ustavnom sudu podnijet predlog  za ocjenu ustavnosti člana 9a,9b,9d stav 2 alineja 
3, 9e,9f člana 10 stav 4 i 5  Zakona o porezu na nepokretnosti, i da je Ustavni sud donio rješenje  
o pokretanju  postupka u ovom  predmetu i dostavio ga  Skupštini Crne Gore radi davanja 
odgovora na navode sadržane u rješenju. Zakonodavni odbor je cijenio da možda  treba  u jednom 
naknadnom roku  preispitati  osnovanost navoda datih u navedenom rješenju i ukoliko bude  
osnova da se otklone uočene neustavnosti  i nezakonitosti. Zbog toga smo  predložili Skupštini 
ovakvo mišljenje, da  zatražimo da Ustavni sud Crne Gore  shodno članu 62 Zakona o Ustavnom 
sudu na rok od šest mjeseci zastane sa  postupkom u ovom  predmetu kako bi donosilac  akta 
otklonio eventualne uočene neustavnosti  i nezakonitosti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:56:47) 
 
 Zahvaljujem poslanici  Laličić. 
 Zahvaljujem Zakonodavnom odboru na aktivnostima koje su imali. Na ovaj način smo 
završili set tačaka dnevnog reda koji su bili predmet mišljenja  i odgovora Ustavnom sudu. 
 Sada imamo dvije sledeće tačke  dnevnog reda koje se odnose na protokole koji se 
odnose na izmjene i dopune člana 50 Konvencije  o međunarodnom civilnom  
vazduhoplovstvu  i dopuni člana 65 Konvencije o međunarodnom civilnom 
vazduhoplovstvu. U cilju efikasnije  realizacije  i rada Skupštine  predlažem da  objedinimo te  
dvije tačke, ako ste saglasni. 
 Imamo izvjestioca  Zakonodavnog  odbora  Miodraga Vukovića povodom  prvog protokola i 
Luiđ Škrelja Odbora za međunarodne  odnose i iseljenike. Takođe, povodom protokola o  
međunarodnom civilnom vazduhoplovstvu, koji je druga tačka od dva  protokola, imamo 
izvjestioce  odbora  Andriju Popovića Zakonodavnog odbora i Ervina Ibrahimovića  Odbora za 
međunarodne  odnose i  iseljenike.  
 Ovlašćeni prestavnik Vlade je Zoran Kostić, generalni direktor  Direktorata za vazdušni  
saobraćaj, pa mu dajem riječ da kratko obrazloži ovaj protokol, ako je potrebno, ili smatra da to  
nije potrebno, da su to sve uradili u okviru Odbora. 
 
 
 ZORAN KOSTIĆ (19.03.18 13:58:21) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 

Uvaženi poslanici, 
 Ove izmjene su minorne ovako na pomen, ali su jako značajne i mi smo danas na Odboru 
za međunarodne odnose i iseljenike i Zakonodavnom odboru  ipak  posvetili dužnu pažnju  ovim 
protokolima koji se moraju usvojiti u formi zakona. Prosto, ne bih zamarao Skupštinu, nego bih 
izvjestiocima dao riječ  jer su upoznati sa detaljima ovih zakona. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 13:58:49) 
 
 Da li neko od izvjestilaca  odbora želi riječ? 
 Poslanik Ervin Ibrahimović. Izvolite. 
  
 



 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (19.03.18 13:58:59) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući. 
 Donošenjem Zakona o  potvrđivanju protokola  koji se odnosi na izmjenu i dopunu  člana 56  
Konvencije o međunarodnom  civilnom vazduhoplovstvu Crnoj Gori se omogućava da i sa svoje 
strane  doprinese nesmetanom razvoju civilnog  vazduhoplovstva na siguran  i pravičan način i da 
pozitivno utiče  na  unapređenje  međunarodnog  vazdušnog saobraćaja  na osnovu jednakih  
mogućnosti za sve  u cilju postizanja  koristi  na ekonomičan i  zdrav način.  
 Protokol koji se potvrđuje ovim zakonom u stvari se odnosi na  treću  izmjenu i dopunu  
člana 56 Čikaške  konvencije  19-44. Ovom trećom  izmjenom i dopunom  člana 56 predviđa se 
povećanje broja  članova Komisije za  vazdušnu plovodbu sa  19 na 21. Prvobitnom konvencijom 
bilo je predviđeno da se Komisija za vadušnu plovodbu sastoji od 12 članova, ovo je naknadno 
izmijenjeno i dopunjeno 1971.godine kako bi se predvidjelo 15 članova i 1989.godine 19 članova. 
U smislu povećanja članstva Međunarodne  organizacije  civilnog vazduhoplovstva  uvećano 
članstvo  Komisije za  vazdušnu  plovidbu obezbjeđuje  da komisija može iskoristiti  ekspertizu  i 
iskustvo  raznih  operativnih vještina  i znanja  iz država ugovornica. 
 U skladu sa rezolucijom A39-7 ICAO skupštine, državama ugovornicama se poručuje da u 
najkraćem mogućem roku  ratifikuju ovu izmjenu i dopunu člana  56  konvencije. Potreba za 
potvrđivanje ovog protokola  proizilazi iz činjenice da je Crna Gora član Međunarodne organizcaije  
civilnog vazduhoplovstva, kao i težnje za usklađivanje legislative Evropske  unije sa  ligislativom 
ICAO kao krovne međunarodne organizacije za civilno vazuhoplovstvo. 
 Na kraju podsjećam da je Odbor za međunarodne  odnose i iseljenike  jednoglasno 
podržao  predloženi zakon. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 14:01:17) 
 
 Poslaniče Ibrahimoviću, zahvaljujem. 
 Dajem riječ predsjedniku Odbora za međunarodne odnose i iseljenike poslaniku Andriji 
Nikoliću. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (19.03.18 14:01:27) 
 
 Hvala vam, uvaženi potpredsjedniče, hvala na rezonu da raspravu o ova dva protokola  
objedinimo imajući u vidu da se radi o međunarodnoj regulativi iz djelokruga  Međunarodne 
organizacije  civilnog vazduhoplovstva.  

Kao što znamo, nakon obnove nezavisnosti 2006.godine, Crna Gora je  postala 
međunarodno priznata  država i svoj međunarodnopravni subjektivitet verifikovala u okviru  
organizacije  Ujedinjenih nacija. Nakon  učlanjenja u  u Ujedinjene nacije  stiglo je članstvo u 
brojnim drugim međunarodnim  organizacijama, među kojima je  i Međunarodna organizacija  
civilnog vazduhoplovstva  čija smo  članica postali 13.marta 2007.godine.   
 Dakle, riječ je, kao što sam kazao,  o specijalizovanoj  organizaciji  Ujedinjenih nacija  koja 
je zadužena  za stalni nadzor sprovođenja  ciljeva  Konvencije  o međunarodnom civilnom 
vazduhoplovstvu koja je prvi put održana u  Čikagu 1944.godine, ova organizacija  je ustanovila  
princip da  svaka država članica ima  potpuni  i isključivi suverenitet i nadležnost nad vazdušnim 
prostorom iznad svoje teritorije i obezbijedila  da se cjelokupan međunarodni vazdušni saobraćaj  
iznad teritorije  i teritorijalnih voda države članice  obavlja uz  njenu prethodnu  saglasnost.  
Protokolom koji se odnosi na izmjenu i dopunu člana 52a Konvencije  propisuje se  povećanje 
broja  članova Savjeta sa 36 na 40 i kao ključni razlog  za usvajanje protokola  navodi se 
povećanje  članstva Međunarodne  organizacije  civilnog vazduhoplovstva  i jačanje značaja  
međunarodnog  vazdušnog  saobraćaja  za nacionalne privrede  u mnogim državama. Veći broj 
članova Savjeta  obezbjeđuje  i bolju ravnotežu unutar organizacije  pomoću povećanog  
predstavljanja  država koje su  participanti  odnosno potpisnice ovog  ugovora.   
 Protokolom kojim se odnosi na izmjenu i dopunu člana 56 Konvencije predviđa se 



povećanje broja članova  Komisije za  vazdušni saobraćaj  sa 19 na  21, a po istom principu, dakle 
glavnih razloga za usvajanje Protokola kao i prethodnog ističe se  povećanje članstva  
Međunarodne organizacije  cvilnog vazduhoplovstva i veći broj članova  u Komisiji za vazdušni 
saobraćaj, kao što je i napomenuo kolega Ibrahimović tokom  uvodnog izlaganja, znači više  
ekspertize  i više stručnog znanja  u okviru pomenute  komisije.  Nakon što je  postala punopravna  
članica Međunarodne  organizacije  civilnog vazduhoplovstva,  Crna Gora  je po automatizmu  
primjena u članstvo Evropske konferencije  civilnog vazduhoplovstva  2008.godine. Glavni cilj 
ovog modela saradnje koji okuplja 44 evropske države je sigurniji i bezbjedniji i efikasniji sistem 
evropskog vazdušnog  saobraćaja.  
 Dozvolite da kažem par riječi u vezi sa temom  o kojoj govorimo, ali iz nešto  drugačijeg 
ugla, što je takođe bila  tema današnje  sjednice Odbora za međunarodne odnose i iseljenike. 
Znamo svi da kontrolisano i sigurno nebo predstavlja  jedan od  strateških principa na kojima  
počiva  odbrana suvereniteta svake države. U tom smislu crnogorsko nebo više, da kažem, nije  
značajno samo  nama jer je  Crna Gora članstvom u NATO-u  crnogorsko parče neba podredila i  
postala  dijelom velikog  evroatlantskog  neba, dakle  sistema porodica evroatlantske  zajednice 
gdje su principi odbrane jasno prepoznati, jasno  definisani. To  zajedničko nebo  ćemo uskoro  
zajedničkim naporima  čuvati sa članicama  NATO porodice. Podsjećanja radi, brigu o zaštiti 
crnogorskog neba od ljeta će preuzeti borbeni avioni Grčke i Italije u okviru NATO-ove misije Air 
policy. Grčki i italijanski  avioni u okviru istog, da kažem, aražmana već brinu o vazdušnoj 
sigurnosti na prostoru iznad Albanije.  
 Prije toga, međutim, moramo potpisati  sporazum sa SMATCA, to je agencija koja vrši 
kontrolu vazdušnog  saobraćaja Srbije i Crne Gore, koja brine  o radarskoj slici i vodi  računa o 
vođenju svih  civilnih  i vojnih letova  iznad  teritorije  Crne Gore. Informacija  do koje smo došli 
uoči današnje sjednice, to je informacija koju je  članovima Odbora dao gospodin Kostić, jeste da  
je sa crnogorske  strane stavljen potpis na sporazum od strane ministra  odbrane Predraga 
Boškovića,  koji je  u ime Vlade  Crne Gore  ovlašćen za taj  potpis, dok se potpis  po načelnom 
dogovoru već  očekuje od SMATCA a onda i od Eurokontrole da bi se kasnije  ušlo u pripremu ... 
sa Grčkom i Italijom, čiji će borbeni avioni brinuti o vazdušnom prostoru  Crne Gore. 
 Dakle, Crna Gora  neće biti jedina  država koja će  koristiti  usluge air polisinga, NATO štiti,  
da kažem, već baltičko nebo od 2004.godine, kada su Litvanija, Letonija i Estonija  postale  
članice  NATO-a, po istom principu, a  i vazdušni prostor  Slovenije već čuvaju Mađarska i Italija. 
Objašnjenja radi da kažem još da je air policing  mirodopska  misija  NATO-a koja  ima za cilj  
bezbjednost vazdušnog  prostora  NATO-a 24 sata, 365 dana  u godini. Dakle, lovci NATO-a su  
pripravni  za svaku  prijetnju koja se  dogodi  u vazdušnom  prostoru  neke  od zemalja  članica  
potpisnica ovog  aražmana u okviru  NATO-a. Da kažem i to da je za sprovođenje misije air 
policinga  odgovorna  vrhovna komanda  zapovjedničkih snaga  u Evropi. Zaključujem, to je ono o 
čemu smo  govorili kada smo obrazlagali  ključne  rezone crnogorskog  članstva u NATO-u, 
podjela sklada, odgovornosti, solidarnosti i savezništva u okviru te  velike  evroatlantske  porodice. 
Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (19.03.18 14:07:58) 
 
 Zahvaljujem  predsjedniku Odbora za  međunarodne  odnose i isljenike. 
 Na ovaj način smo  završili  pretres povodom  ova dva  predloga  izmjena  i dopuna  zakona 
u skladu sa  protokolom. Izjasnićemo se naknadno. 

Predlažem da imamo pauzu do 15 časova, kada ćemo glasati o tačkama  dnevnog reda  
koje su bile  predmet današnjeg rada. 
 Hvala vam lijepo. 
 
 

-Pauza- 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (19.03.18 15:22:36) 



 
 Poštovane kolege, stekli su se uslovi da pređemo na izjašnjavanje  o predlozima akata  o 
kojima smo obavili pretres danas. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu  zakona o izmjenama Zakona  o budžetu Crne Gore  
za 2018.godinu. Odlučuje se većinom  glasova  svih poslanika. 
 Stavljam na glasanje  Predlog zakona  u načelu. Izvolite. 
 Glasao je 41 poslanik. Moja lampica ne radi, ja sam 41. glas, glasam za. 

Svi su glasali za, nije bilo glasova pritiv i uzdržanih. Konstatuijem da je prihvaćen Predlog 
zakona u načelu.  
 Sastavni dio Predlog zakona su tri amandmana Zakonodavnog odbora.  

Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Objavljujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore 
za 2018.godinu.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o Mišljenju sa predlogom odgovora Ustavnom sudu Crne Gore 
povodom inicijative za ocjenu ustavnosti odredaba člana 1 stav 2 tačka 2 i člana 18 Zakona o 
izmjenam i dopunama Zakona o slobodnom pristupu informacijama, "Službeni list Crne Gore" broj 
30/17. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika.  

Stavljam na glasanje Mišljenje sa predlogom odgovora Ustavnom sudu Crne Gore 
povodom inicijative za ocjenu ustavnosti odredaba člana 1 stav 2 tačka 2 i člana 18 Zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o slobodnom pristupu informacijama. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Objavljujem da je Skupština utvrdila Mišljenje sa odgovorom Ustavnom sudu Crne Gore.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o Mišljenju sa predlogom odgovora Ustavnom sudu Crne Gore 
povodom predloga za pokretanje postupka za ocjenu ustavnosti člana 15, 16, 17, 18, 18, 21, 22, 
24, 25, 26, 28, 29, 32, 36, i 74 Zakona o planiranju prostora i izgradnji objekata, "Službeni list Crne 
Gore" broj 64/17. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. Stavljam na glasanje ovo 
Mišljenje sa predlogom odgovora Ustavnom sudu. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svu su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Objavljujem da je Skupština utvrdila mišljenje sa odgovorom Ustavnom sudu Crne Gore.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o Mišljenju sa predlogom odgovora Ustavnom sudu Crne Gore 
povodom inicijative za pokretanje postupka za ocjenu ustavnosti odredaba člana 26 stav 1 i 2 
Zakona o upravnom sporu, "Službeni list Crne Gore" broj 54/16. Odlučuje se većinom glasova 
prisutnih poslanika.  

Stavljam na glasanje Mišljenje sa predlogom odgovora Ustavnom sudu Crne Gore. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Objavljujem da je Skupština utvrdila Mišljenje sa odgovorom Ustavnom sudu Crne Gore.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o Mišljenju sa predlogom odgovora Ustavnom sudu Crne Gore 
povodom rješenja o pokretanju postupka za ocjenu ustavnosti odredaba član 9a, 9b, člana 9d stav 
2, alineja 3, člana 9e i 9f i člana 10 stav 4 i 5 Zakona o porezu na nepokretnosti, "Službeni list 
Republike Crne Gore", tada, broj 56/01, "Službeni list Crne Gore" broj 75/10, 9/15, 44/17. Odlučuje 
se većinom glasova prisutnih poslanika.  

Stavljam na glasanje Mišljenje sa predlogom odgovora Ustavnom sudu Crne Gore. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su bili za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Objavljujem da je Skupština utvrdila Mišljenje sa odgovorom Ustavnom sudu Crne Gore.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o potvrđivanju protokola koji se odnosi na 
izmjenu i dopunu člana 50a Konvencije o međunarodnom civilnom vazduhoplovstvu. Odlučuje se 
većinom glasova prisutnih poslanika. Sastavni dio Predloga zakona su tri amandmana 
Zakonodavnog odbora.  

Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svu su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Objavljujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o potvrđivanju protokola koji se odnosi na 
izmjenu i dopunu člana 50a Konvencije o međunarodnom civilnom vazudhoplovstvu.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o potvrđivanju protokola koji se odnosi na 
izmjene i dopunu člana 56 Konvencije o međunarodnom civilnom vazduhoplovstvu. Odlučuje se 



većinom glasova prisutnih poslanika. Sastavni dio Predloga zakona su tri amandmana 
Zakonodavnog odbora.  

Stavljam na glasanje predlog zakona u cjelini. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Objavljujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o potvrđivanju protokola koji se odnosi na 
izmjenu i dopunu člana 56 Konvencije o međunarodnom civilnom vazduhoplovstvu.  
 Poštovane kolege, preostalo nam je još rasprava o jednoj tački dnevnog reda. Predlažem 
zbog obaveza koje su najavili poslanički klubovi da nastavimo sa radom u srijedu i da prije 
početka sjednice koja je posvećena premijerskom satu i poslaničkim pitanjima završimo rad ove 
treće sjednice Prvog proljećenjeg zasijedanja. U 11h počinjemo sa radom u srijedu.  Hvala vam. 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 11:22:49) 
 
 Poštovane kolege poslanici nastavljamo Treću sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) 
zasijedanja u 2018.godini. 
 Prelazimo na pretres o Predlogu odluke o zaduživanju Crne Gore za 2018. godinu. 
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su: Darko Radunović, ministar finansija, Nina Vujošević, 
državna sekretarka u Ministarstvu i Dragan Darmanović, generalni direktor Direktorata za državni 
trezor. 
 Obaviješteni smo da će povodom ove tačke sjednici prisustvorati Tamara Ivković, 
koordinatorka Odsjeka u Direktoratu za  budžet. 
 Izvjestioci odbora su Filip Vuković, Zakonodavnog odbora i Predrag Sekulić, Odbora za 
ekonomiju, finansije i budžet. 
 Otvaram pretres. 
 Da li predstavnik  Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Želi. 
 Ima riječ ministar Radunović. Izvolite. 
 
 
 DARKO RADUNOVIĆ (21.03.18 11:23:37) 
 
 Poštovani predsjedniče, dame i gospodo poslanici, poštovani građani, 
 Nakon donošenja Zakona o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2018. godinu koji 
je refleksija fiskalne politike Vlade za ovu godinu usmjerena na jačanje stabilnosti javnih finansija i 
unapređenje kvaliteta života građana, Vlada predlaže Odluku o zaduženju Crne Gore za 2018. 
godinu, kao važan instrument primjene navedenog zakona. 
 Predmetna odluka se predlaže na osnovu člana 82, tačka 18 Ustava Crne Gore, kojim je 
definisano da o zaduženju Crne Gore odlučuje Skupština Crne Gore.  
 Zakonom o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2018. godinu, predviđeno je koji 
kreditni aranžmani i sa kojim finansijskim institucijama će se zaključiti u 2018. godini za realizaciju 
projekata kao i limita izdavanje garancija. 
 Na osnovu zakona država se može zadužiti u iznosu do 440 miliona eura od čega se do 
250 miliona eura odnosi na dobijanje kreditnih sredstava, a na osnovu garancije Svjetske banke 
koja će se dominantno usmjeriti na otplatu duga, dok se 190 miliona eura odnosi na potrebe 
finansiranje izgradnje prioritetne dionice auto-puta Bar-Boljare. Sve navedeno sadrži Predlog 
odluke o zaduženju Crne Gore za 2018. godinu.  
          Takođe, Zakonom o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2018. godinu, definisano je 
da se država može u 2018. godini zadužiti za potrebe refinansiranja ili otkupa državnog duga, 
troškove refinansiranja, otkupa i stvaranja rezervi maksimalno do iznosa od 500 miliona eura, što 
je takođe sadržano u predloženoj odluci koja je predmet današnjeg razmatranja u Skupštini Crne 
Gore. Osim navedenog, Predlogom odluke je predviđeno da država može u cilju obezbjeđivanja  
likvidnosti budžeta nezavisno od granica godišnjeg iznosa zaduživanja uzimati kratkoročne 
pozajmice iz domaćih ili inostranih izvora i vršiti emisiju kratkoročnih hartija od vrijednosti, s tim da 
se to po ovom osnovu  mora otplatiti do 31.12. tekuće godine, kao i da postupak po ovom osnovu 
sprovodi Ministarstvo finansija. 
 Takođe, prema Predlogu ove odluke, država može refinansirati ili reprogramirati 
kratkoročne pozajmice iz domaćih ili inostranih izvora i kratkoročne hartije od vrijednosti ako su 



uzete za finansiranje budžeta u prethodnoj godini u cilju produženja roka dospijeća i postizanja 
uravnoteženog rasporeda otplate državnog duga, s tim da dug po ovom osnovu mora na kraju 
godine ostati na istom ili nižem nivou u odnosu na stanje sa krata prethodne godine. Dakle, 
Odluka o zaduživanju Crne Gore za 2018. godinu se predlaže u skladu sa Ustavom Crne Gore i 
Zakonom o izmjenama Zakona o budžetu Crne Gore za 2018. godinu, sa ciljem stvaranja svih 
pravnih pretpostavki neophodnih za uspješno upravljanje javnim dugom i daljim jačanjem  
makroekonomske stabilnosti  i konkurentnosti ekonomije. 
 Zahvaljujem na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 11:27:03) 
 
 Hvala Vam ministre. 
 Da li neko od izvjestioca želi riječ? Ne želi. 
 Dajem riječ prvom prijavljenom poslaniku Predragu Sekuliću. 
 Izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (21.03.18 11:27:17) 
 
 Hvala Vam gospodine predsjedniče. 
 Dozvolite samo par napomena koje se tiču samog izvještaja Odbora za ekonomiju, finansije 
i budžet. Mi smo podržali navedeni Predlog odluke vezano za zaduživanje i čini mi se više zbog 
javnosti moramo da pojednostavimo neke stvari.  
 Zaista se unaprijed izvinjavam onima koji malo bolje barataju sa ekonomskom 
terminologijom, ali čini mi se da je bilo dosta nerazumijevanja ili namjerno iskrivljene slike u 
proteklom periodu kako od strane dijela ekonomskih  analitičara tako, rekao bih i od strane dijela 
medija. Naime, mi smo prije dva dana usvojili Zakon o rebalansu i jasno smo naveli - država Crna 
Gora ima deficit 25 miliona veći nego u odnosu na ono što je bio budžet za 2018. godinu. Rekli 
smo da će se povećati prihodi za 57 miliona, a izdaci su veći za 82 miliona. Jasno smo naveli 
znači da 70 miliona dajemo za otkup dionica A2A, jasno smo naveli da je to u pitanju, u stvari više 
investicija. Naravno i ostali troškovi se odnose, prije svega na ono što je pitanje odnosa prema 
kreditima koji su ranije garantovani od strane Vlade za Montenegro Airlines i za Crnogorsku 
plovidbu, izgradnju klinike za mentalno zdravlje i tako dalje. O tomo  smo već razgovarali. Sada  
prelazimo na onih 500 miliona sa kojima se zadužujemo ovom odlukom.  
             Znači vrlo jednostavno. Tokom 2008. godine, pa rekao bih negdje od 2012. godine kada 
su se do kraja osjećali efekti ekonomske krize novac je bio izuzetno skupa roba. Podsjetiću, novac 
je univerzalna roba, njegova cijena koštanja je jasno izražena kroz kamatne stope kroz  grejs 
period kroz otplatu, tu nemamo nikakve dileme. Međutim, nije isto kada se zadužujete u vrijeme 
ekonomske krize, kada je potražnja za novcem svuda na tržištu veća i kada imate veće kamatne 
stope i kada se zadužujete na kraći rok u odnosu na ono što je predlog u ovom trenutku i Vlade 
Crne Gore i Ministarstva finansija da se zadužujete pod povoljnim uslovima. Uzimamo 500 miliona 
kako bi otplatili ono što  su bili neki raniji i skuplji krediti i dobili malo više vremena u grejs periodu i 
na neki način uzeli novac po mnogo povoljnijim uslovima i čini mi se da je tu upravo onaj dio 
nerazumijevanja javnosti.  
            Moram da napomenem dvije stvari. Ni u kom slučaju se ne dovodi u pitanje program 
ekonomskih reformi. Naprotiv, ono što su dosadašnje stope rasta, rekao bih da nam daju za pravo 
da ćemo taj program ekonomskih reformi, a čini mi se da u tom dijelu imamo i podršku 
međunarodnih finansijskih institucija na neki način unaprijediti, odnosno da ćemo izaći sa mnogo 
boljim rezultatima nego  onim što su dati u tom samom programu. 
 I druga stvar. Crna Gora se ne zadužuje više, naprotiv. Čini mi se da ovdje ekonomski, 
odnosno finansijski benefiti mogu biti dosta visoki. Znači, između 30 i 40 miliona eura, bez obzira 
koliko je nezahvalno u ovom trenutku to prognozirati, ali kažem još jedanput dobro je što 
Ministarstvo finansija  redovno prati ono što su obaveze države Crne Gore prema međunarodnim 
institucijama. Sa druge strane prati ono što se dešavanja na međunarodnom tržištu novca iz 



prostog razloga što kažem - novac kao univerzalna roba u ovom trenutku može da se uzme po 
mnogo povoljnijim uslovima nego što je to bilo prije nekoliko godina kada smo bili u fokusu 
ekonomske krize. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 11:30:44) 
 
 Hvala poslaniče Sekulić. 
 Riječ ima poslanica Daliborka Pejović. 
 Izvolite. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (21.03.18 11:30:51) 
 
 Hvala Vam predsjedniče. 
 Želim da sa jednog drugog aspekta govorim o činjenici da će se Crna Gora dodatno 
zadužiti za određeni iznos sredstava i to uglavnom sa aspekta ove svrhe tj. opravdanosti 
zaduženja. Vodeći računa o činjenici da se ovdje ne radi samo o identifikaciji potreba države Crne 
Gore, uvaženi ministre Radunoviću, nego je ovdje u velikoj mjeri prisutna i potreba da se odgovori 
na ono što su bile potrebe i zahtjevi evropskih integracija tj. određenih poglavlja u kojima su 
identifikovani određeni problemi. Naravno, s tim u vezi se povelo računa da se obezbijede 
adekvatna sredstva da bi se dijelom tih obaveza izašlo u susret. Odabraću samo neke koje mi se 
čine potpuno opravdanim sa svih aspekata i samo ću navesti neke koje mi se čine da zaslužuju 
našu posebnu pažnju. Ovo činim zbog građana koji naravno na termin zaduženje i ono što će se 
desiti gledaju sa određenom vrstom podozrenja i naravno sa određenom vrstom nerazumijevanja. 
Tako da mislim da su dodatna pojašnjenja više nego neophodna da bismo shvatili da nijesmo 
neodgovorni ljudi i da ovo radimo zaista u najboljem i da kažem najadekvatnijem interesu upravo 
njih samih.   
 Dakle, najprije ću početi od onoga što je meni bliska materija. To su sredstva koja će se 
obezbijediti u nastavku projekta sa Njemačkom razvojnom bankom odnosno KfW, a tiče se 
rješavanja problema vodosnabdijevanja primorskih opština, Cetinja, i što je meni posebno važno 
završetka kompletnog projekta u uspostavljanju i realizaciji vodosnabdijevanja i tretiranja otpadnih 
voda Glavnog grada - Podgorica. Mislim, da svi koji prolaze kroz Podgoricu, kao glavni grad, svi 
oni koji žive ovdje već dovoljno dugo osjećaju taj problem. Zaista mislim da će se zaduženjem od 
35 miliona, uz donatorska sredstva koja je Glavni grad već uspio da realizuje, ovaj posao brzo 
završiti na olakšanje svih nas koji ovdje živimo i onih koji će biti naši gosti, a srećom u Podgorici ih 
je sve više zadnjih godina. Iskreno se nadam da ćemo time pomoći i onim potencijalnim 
investitorima koji žele da realizuju svoje investicije na teritoriji Glavnog grada  da se lakše 
komunalno opreme i da lakše definišu sve svoje komunalne obaveze koje su jedna od 
pretpostavki da bi se projekti i realizovali i naravno uspješno živjeli.  
 Drugo što želim da kažem to je da se nastavlja i sa novim kreditnim zaduženjem. Nadam se 
iskreno da će se zaokružiti priča oko vodosnabdijevanja crnogorskih opština. Ali, ono na šta želim 
posebno da stavim akcenat i mislim da je vrijedno upozoriti to je, uvaženi ministre, da nije dovoljno 
zadužiti se ako nemamo subjekte i partnere koji će ta sredstva da troše na adekvatan način. 
Dakle, uvijek je bio problem najmanji problem da se zadužimo, a daleko je veći problem da pare 
trošimo. Čini mi se da je i kod Ulcinja i kod nekih opština prisutan taj problem deficita kadrova, 
odnosno stručnih potencijala ili možda i dobre volje, da se ovaj posao dovede do kraja. Tako da 
bih molila s obzirom da će Ministarstvo finansija biti implementator upravo ovih zaduženja i 
njihovog trošenja u smislu zajma da zaista povede računa o ovoj činjenici, da ova sredstva i ovaj 
napor koji činimo u Parlamentu Crne Gore, ne bude uzaludan nego zbilja rezultira jednim 
adekvatnim, efikasnim trošenjem sredstava i brzim rezultatima koje očekujemo posebno na 
Primorju.  
 Takođe, želim da apostrofiram još jednu važnu činjenicu da ne bi takođe bilo dileme da ovo 
činimo iz određenih političkih ili drugih razloga. Dakle, ko je pratio realizaciju procesa pristupanja u 
poglavlju 23 i 24 mislim da dovoljno dobro zna da Crna Gora, nažalost, nema adekvatne zatvorske 



kapacitete za zatvorenike, odnosno lica koja služe kratke i duge zatvorske kazne. Jako je važno 
da razumijemo da  Evropska delegacija zajedno sa Vladom Crne Gore, a da kažem pod 
sugestijom Komiteta za torturu i mučenje ili nehumano ponašanje u zatvorskim prostorima tražila 
već odavno da se kapaciteti Bjelopoljskog zatvora prošire. Urađena je jedna rekonstrukcija koja 
nije dala adekvatne razultate, to je daleko od evropskog standarda koji podrazumijeva da svaki 
zatvorenik mora imati 4 m2 prostora u kojem boravi tokom odsluživanja kazne. Iskreno se nadam 
da će ova velika investicija zaista pomoći da se ispuni tako jedan važan uslov kada je u pitanje 
humaniji odnos prema zatvorenicima koji trenutno služe zatvorske kazne i koji će to biti u prilici da 
rade narednih godina.  
          Za mene posebno važno pitanje i možda jedno od interesantnih, takođe se tiče 
prevashodno građana Crne Gore, pitanje energetske efikasnosti i ulaganja ovih sredstava. 
Poštovani građani, ovo je najmanje usmjereno prema podršci javnim institucijama i državi Crnoj 
Gori. Ovaj projekat koji podrazumijeva ulaganje od skoro devet miliona, a u perspektivi skoro 16 
podrazumijeva da će prvo vaša domaćinstva biti energetski efikasna i gro ovih sredstava biće 
usmjerena upravo na način i mogućnosti trošenja tih sredstava da biste danas plaćali ili u 
perspektivi mnogo manja sredstva za utrošak električne energije i naravno obezbijedili sebi bolji 
standard života. 
 Hvala vam lijepa. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 11:35:41) 
 
 Hvala poslanice Pejović. 
 Riječ ima poslanik Suad Numanović. Izvolite. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (21.03.18 11:35:49) 
 
 Predsjedniče, uvaženi ministre sa saradnicima, poštovani građani Crne Gore, poštovane 
koleginice i kolege, 
 Pred nama je danas Predlog odluke o zaduživanju Crne Gore za 2018.godinu i za mene su 
ovdje na početku bitne dvije stvari. 
 Prvo, da je ovaj predlog o zaduživanju u skladu sa Zakonom o izmjenama i dopunama 
Zakona o budžetu za 2018. godinu i sve ono što je planirano za 2018. godinu, sa ovim 
zaduženjem na sreću će se i realizovati.  
 Druga stvar je da ovaj rok otplate kreditnih sredstava za period 2017-2021. godina biće 
opravdano produžen i na taj način stvoriće se mogućnost da ta budžetska sredstva budu izdašnija 
u pravcu otpora onoga što treba za sve građane Crne Gore.  Tu prije svega mislim na 
obrazovanje, zdravstvo, infrastrukturu, poljoprivredu, socijalu itd.  
 Ovdje ću se osvrnuti na jedan aspekt ovog zaduživanja, a to je onaj dio koji govori o 
zaduživanju nabavke medicinske opreme.  Želim da vas podsjetim, da ste ovdje planirali iznos do 
pet miliona eura i mi na Odboru za zdravstvo smo prilikom koncipiranja budžeta za 2018. godinu,  
a obilježavanjem Dana borbe protiv raka dojke se suočili sa ovom opakom bolešću na Odboru. 
Vidjeli smo tedenciju porasta i vidjeli smo da najveći broj oboljelih od karcinoma i onih koji umru su 
upravo prema ženama usmjereni prema raku dojke. Da bismo imali jednu efikasnu preventivnu 
zaštitu procijenili smo neophodnost nabavke neophodne opreme. Tada smo vidjeli da je 
neophodno nabaviti dva digitalna mamografa i sugerisali smo Ministarstvu zdravlja da ta dva 
digitalna mamografa usmjeri prema centralnom, odnosno južnom i sjevernom dijelu Crne Gore. 
Oni će zajedno sa  ovim centralnim, digitalnim mamografom u Kliničkom bolničkom centru činiti 
jednu cjelinu u infrastrukturnom dijelu i na taj način omogućiti jednu lakšu, efikasniju dijagnostiku, 
a samim tim i liječenje ovih pacijenata. O benefitima ne treba govoriti. Dakle, imamo rano 
otkrivanje, imamo kvalitetno liječenje tih pacijenata u krajnjem imamo i ekonomske efekte kad sve 
to uradimo.  
         Naravno, drugi dio sredstava biće usmjeren za nabavku medicinske opreme za druge 
medicinske institucije, naročito sekundarnog tipa na nivou zdravstva Crne Gore. Vidjeli smo kod 



izmjene Zakona o budžetu da su već planirana sredstva za izgradnju bolnice za mentalno oboljela 
lica u Podgorici. Sve ovo prosto čini jednu cjelinu sistemskog pristupa zdravstvenom sistemu. 
Znamo da je ove godine je opredijeljeno nekih 207 miliona eura za zdravstveni sistem ili 13,1% od 
ukupnog budžeta i budžeta fondova. Samim tim to prosto sa ovim sredstvima daje jedan doprinos 
da iz godine u godinu imamo obezbjeđivanje sredstava za zdravstveni sistem i idemo u onom 
pravcu gdje će biti obezbijeđeno onoliko sredstava koliko je neophodno za kvalitetno liječenje svih 
građana Crne Gore. Samo unazad nekoliko godina taj iznos je bio na nivou 165 miliona, sad je 
vidimo preko 210 miliona.  
 Na ovaj način građani Crne Gore definitivno dobijaju kvalitetnu zdravstvenu zaštitu, dobijaju 
sigurnost u liječenju samih sebe i članova svoje porodice i prosto podrška danas ovom 
zaduživanju, naročito iz ugla zaduživanja medicinske opreme. Siguran sam da je to i potreba, 
nasušna potreba, svih građana, ali i potreba jednog dobrog infrastrukturnog obezbjeđenja 
zdravstvenog sistema u Crnoj Gori.   
 Zahvaljujem na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 11:40:02) 
 
 Hvala Vam poslaniče Numanoviću. 
 Riječ ima poslanik Andrija Nikolić. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (21.03.18 11:40:11) 
 
 Poštovano predsjedništvo, poštovani ministre Radunoviću, uvažene  koleginice i kolege, 
 Evo i ja ću krenuti od opšteg ka pojedinačnom. Prije svega, u odnosu na okolnost da se o 
ekonomskoj razvijenosti Crne Gore, pa i u kontekstu današnje teme, teme zaduživanja teško 
može govoriti ,a da se zanemari činjenica da je Crna Gora decenijama bila jedna od najzaostalijih 
republika bivše Jugoslavije koja se po tom osnovu finansirala iz onog čuvenog Saveznog fonda za 
nerazvijena područja.  
      Odlično se sjećam i početka 90-ih godina, siguran sam da i Vi ministre pamtite jako dobro to 
vrijeme, iako je da kažem riječ o jednoj ranoj fazi mog djetinjstva, možda sam zbog toga to i dobro 
zapamtio. Da kažem penzija mog đeda i drugih penzionera u Crnoj Gori u tom trenutku je iznosila 
tek toliko da može da pokrije troškove vekne hljeba. Ako to uzmemo u obzir, jer iako danas 
kažemo da je Crna Gora po prvi put u svojoj istoriji najrazvijenija  država i  najrazvijenija zemlja 
Zapadnog Balkana sa svim parametrima, uključujući i prosječnu platu i penziju onda možemo da 
kažemo da smo čini mi se dobro odabrali strateški pravac našeg razvoja, ali da se naravno nije još 
stiglo do cilja. Podsjećanja radi  prosječna stopa ekonomskog rasta u prvih deset godina,  Vi me 
ministre ispravite ukoliko griješim, od obnove nezavisnosti je na nivou od 3,2%.  Što je ubjedljivo 
najviše u regionu  i među najvišim stopama  rasta u Evropi.  
 Prije  deset godina Crna Gora  je bila na 38% evropskog prosjeka razvijenosti danas je na 
45%. Uz to danas se u Crnoj Gori  realizuju  ili pripremaju investicije  koje su među najvrednijama  
u Evropi. Počev od auto-puta, podmorskog kabla prema Italiji, Luštice, Portonovog, Porto  
Montenegra, a kako smo čuli od predsjednika Vlade u jučerašnjem  intervjuu Televizije Crne Gore 
gradiće se i II blok Telmoelektrane Pljevlja nakon što se obezbijedi potentan investitor za 
Elektroprivredu  Crne Gore.   
          Dozvolite ovdje kratak osvrt na ono što i riječ  struke, a primijetio sam da i vi na tome 
insistirate kroz najavu gradnje II bloka Terrmoelektrane Pljevlja da kažemo ako je u nekoj 
razvojnoj  komponenti ili grani, odnosno sektoru industrije budućnost Crne Gore, onda je to 
energetika. Ako to znamo onda čini mi se sa posebnom pažnjom treba da istaknemo i ono što su 
benefiti od posla koji naša država odnosno Elektroprenosni sistem Crne Gore realizuje u saradnji 
sa italijanskom državnom kompanijom "Terna" povodom prebacivanja jeftine električne energije iz 
Crne Gore i  zemalja Zapadnog  Balkana u Italiju. 
 Dakle, riječ je o podmorskom kablu gdje država Crna Gora u ovom trenutku već koristi  
značajne benefite tog posla. Samo je danas na gradnji trasformatorskog postrojenja u Donjem 



Grblju  upošljeno nekoliko stotina radnika i oko 30- ak kompanija. Po završetku radova biće više  
desetina radnika i inženjera angažovanao na održavanju i upravljanju sistema sa crnogorske 
strane. Nije manje značajno za elektroenergetski sistem Crne Gore što će se na taj način povezati 
sa  elektroenergetskim sistemima Zapadne Evrope i biti uvezan pored regionalnog sa evropskim 
tržištima. U praksi to znači da će se naša država nakon puštanja kabla u pogon direktno povezati 
sa energetskim centrima Evrope. Finansijski gledano direktna dobit za našu državu samo po 
osnovu tog posla biće od 10 do 40 miliona eura. Konačno sve to će  prije svega i zbog toga  i ovo 
govorim  obezbijediti bolji tretman za naše građane u smislu snabdijevanja električnom energijom, 
a konkurencije koja se u tom smislu nudi. 
 Vi ste o tome govorili i potpuno pozdravljam taj rezon evidetno se rađa jedna nova  
ekonomska  struktura  Crne Gore koja treba da  nam obezbijedi  pouzdaniji  ekonomski razvoj, 
veću zaposlenost  i što  treba u finalu da nas dovede do kvalitetnijeg života svih građana Crne 
Gore. Jednako tako svi znamo da se  efekti novog razvoja  koje je  između ostalog zagovara i 
vaše  Ministarstvo  finansija još uvijek ne osjećaju u dovoljnoj mjeri. Međutim, samo ljudi koji su 
čini mi se beznadežno neinformisani ili politički zlonamjerni neće uvažiti okolnost da je Evropu 
prethodnih godina  potresala  ozbiljna  finansijska kriza, čije se posljedice  još uvijek osjećaju.  Na 
tragu tih posljedica imali smo ozbiljnu ekonomsku, a onda i institucionalnu krizu u Evropskoj uniji 
gdje smo imali rast onih desnih antievropskih snaga i sve se naravno  to moralo  preliti i na region 
Zapadnog Balkana, odnosno na Crnu Goru. 
         Ono što je važno i to posebno ističem je da Vlada novim mjerama  obezbjeđuje održivost  
naših javnih finansija, što je najvažnije,  te da nema zaduživanja za  potrošnju već isključivo  za 
razvoj. To je bilo obećenje i u prethodnoj Vladi, to je obećanje aktuelnog predsjednika Vlade i  
važno je za građane Crne Gore da znamo da se to obećanje primjenjuje. 
        Neistinite su tvrdnje  kao što je kazao uvaženi kolega Sekulić, da ćemo uvećati dug već smo 
za 100 miliona proširili  prostor za emitovanje obveznica, kako bismo refinansirali dio državnog 
duga koji dospijeva u narednim godinama. Time se naš dug ne uvećava već se postojeći nivo  
duga zamjenjuje  povoljnijim. Da ne objašnjavam posebno već su to učinile moje kolege na sličan 
način bi se ponašao svaki odgovoran crnogorski domaćin kojem su dostupni ti mehanizmi koje ste 
vi primjenili.   
 Na kraju krajeva sam nivo javnog duga nije ni zabrinjavajući, posebno uvažavajući kontekst  
prezaduženosti mnogih evropskih ekonomija, tu prije svega mislim na Italiju zemlju koja je 
najzaduženija u  okviru Evropske unije, već je ključno pitanje to je ono što smo već apostrofirali da 
li taj dug odlazi na tekuću ili na kapitalnu potrošnju. Zbog građana navešću koji su projekti koji će 
se između ostalih realizovati od  pozamljenog novca. 
        -  Za rekonstrukciju magistralnih puteva, posebno na Sjeveru zemlje 80 miliona eura.  
     - Za realizaciju projekta izgradnje postrojenja za prečišćavanje otpadnjih voda  u Glavnom 
gradu kredit u vrijednosti 35 miliona eura. 
     - 13 miliona košta nastavak projekta vodosnabdijevanja i odvođenje otpadnih voda na Primorju.               
         - Od Razvojne banke  pozajmićemo deset miliona  za nastavak projekta 1000  plus stanova.  
       - Za razvoj seoske infrastrukture  na rauralnim područjima biće pozamljeno četiri i po miliona 
eura.  
        - Kroz kreditni ili lizing aranžman kupićemo  tri helikoptera  za potrebe Ministarstva  odbrane 
u vrijednosti 30 miliona, uz pozajmicu  od 15 miliona za  izgradnju zatvora u Bijelom Polju.  
 Dakle,  evidentno da se ne radi napamet već da  se ova priča naslanja na rebalans,  što 
znači da je sve pažljivo osmišljeno i u tom smislu imamo puno povjerenje  u Ministarstvo finansija   
da će sve primjeniti što je najavilo.  
      Da kažem i to da je jedna od najvrjednijih vladinih razvojnih politika po mom dubokom 
uvjerenju ulaganje u razvoj Sjevera naše države. Već sam kazao da  postoji ta pozajmica  od 80 
miliona eura uz okolnost da je 70% kapitalnog  budžeta usmjereno prema Sjeveru  države. Dakle, 
čini se sve taj region bude šansa za život, a ne da se iz njega odlazi. I  da kažem ulaganja se 
najviše odnose što se Sjevera Crne Gore tiče na tu putnu infrastrukturu i u tim ruralnim 
područjima, a  stožer cjelokupnog  sistema  iz kojeg treba da se  tim krvotokom  puteva razvija sve 
dalje  je auto-put Bar -Boljare. 
 Na kraju, time zaključujem, priroda nam je  dala  lijepu zemlju i značajne  resurse  koje smo   
počeli uveliko da koristimo. Zato smo,  ministre i ovo posebno apelujem prema Vama, u  obavezi 



da  pametno koristimo naše resurse  i prema  državi i prema  građanima koji su nas birali, a rekao 
bih to je zajednička obaveza i  Ministarstva finansija i ukupno cijele Vlade zajedno sa Skupštinom  
Crne Gore, budućim predsjednikom države, ali i svim segmentima crnogorskog društva. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 11:49:28) 
 
 Hvala poslaniče Nikoliću. 
 Da li se još neko javlja za riječ? Ne. 
 Da li prestavnik Vlade želi dati  završnu riječ? Ne želi. 
 Konstatujemo da smo iscrpili  listu diskutanata  i sad treba da stvorimo uslove  da se  pređe 
na  izjašnjavanje po ovoj odluci.  Par minuta pauze do stvaranje pretpostavke  izjašnjavanja. 
 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 12:04:22) 
 
 Poštovane kolege, prelazimo na izjašnjavnje o Predlogu ogluke o zaduživanju Crne Gore 
za 2018. godinu. Odlučuje se većinom glasova svih poslanika.  
    Sastavni dio Predloga odluke su četiri amandmana Zakonodavnog odbora. Stavljam na 
glasanaje Predlog odluke u cjelini. Izvolite. 
 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Objavljujem da je Skupština usvojila Predlog odluke o zaduživanju Crne Gore za 2018. godinu.  
 Ovim smo, poštovane kolege, završili Treću sjednicu Prvog redovnog zasijedanja.  
  
 


